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Protokół Nr 53 
Z posiedzenia pięćdziesiątej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 

28.10.2010r. 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w sali Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Więcborku. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
5. Starosta Powiatu      - Henryk Pawlina 
6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
    Leśnictwa i Dróg      - Tomasz Fifielski 
7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 
8. Kierownik referatu ds. Rozwoju i Promocji  - Iwona Sikorska 
9. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej  
   w Więcborku      - Piotr Węgrzyn 
10. Kierownik Administracji Zasobów Komunalnych 
      w Więcborku      - Stefan Dropinski 
11. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 
      w Więcborku      - Waldemar Kuczerepa 
12. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy  
      w Więcborku      - Jarosław Ługowski 
13. Kierownik Świetlicy Środowiskowej w Więcborku - Maciej Łucyszyn / p.o./ 
14. Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego   - Izabela Sobiech 
15. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 
      w Więcborku      - Maria Kołata 
16. Dyrektor Miejsko –Gminnego Ośrodka Kultury 
      w Więcborku      - Karol Koziel 
17. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
      Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
18. Kierownik Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku -  Adam Zawieja 
19. Dyrektor NZOZ „PROVITA” w Więcborku  - Tomasz Mesjasz 
20. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Więcborku  - Iwona Bonecka 
21. Dyrektor Gimnazjum w Więcborku   - Jolanta Zwiewka 
22. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sypniewie  - Jadwiga Misiak 
23. Dyrektor Gimnazjum w Sypniewie   - GraŜyna Jurgielska 
24. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zakrzewku  - Urszula Minster 
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25. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Krajeńskim - Piotr Kriese 
26. Dyrektor Zespołu Szkół w Pęperzynie   - Krystyna Tusznio 
27. Dyrektor Zespołu Szkół z oddziałami Integracyjnymi 
      W Jastrzębcu      - Gabriela Panknin 
28. Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku  - Anna Pankanin 
29. Inspektor UM      - Ewa Kiestrzyn - Kobus 
30. Prezes Zarządu Ochotniczych StraŜy PoŜarnych  
      w Więcborku      - Andrzej Marach 
31. Prezes OSP w Pęperzynie    - Henryk Kubatzki 
32. Prezes OSP w Jastrzębcu     - Jan Knitter 
33. Prezes OSP w Więcborku    - Teresa Dropinska 
34.  Prezes OSP w Runowie Krajeńskim   - Marek Kryza 
35. Prezes Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa  
      Polskiego w Więcborku     - Ewa Pirzgalska 
36. Przewodniczący Oddziałowej Komisji Rewizyjnej 
      ZNP w Więcborku     - Władysław Borowski 
37. Prezes Polskiego Związku Byłych Więźniów  
      Politycznych Hitlerowskich Więzień i Obozów  
      Koncentracyjnych Zarząd Koła w Więcborku  - Andrzej Zięba 
38. Prezes Koła Związku Kombatantów Rzeczypospolitej 
      Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych 
      w Więcborku      - Józef Białkowski 
39. Przewodniczący Zarządu Rejonowego Polskiego  
      Związku Emerytów i Rencistów    - Kazimierz Buława 
40. Prezes Zarządu LKS „Sokół”    - Roman Wegner 
41. Trener LKS „Sokół”     - Henryk Dueskau 
42. Radny Powiatowy     - Addrzej Chatłas 
43. Proboszcz Parafii Runowo Krajeńskie   - Zygmunt Kollet 
44. Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej   - Lidia Halkiewicz 
45. Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców  - Aleksandra Wegner  
46. Sołtys Sołectwa Borzyszkowo    - Danuta Baranowicz 
47. Sołtys Sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
48. Sołtys Sołectwa Dalkowo/Przew. KGW   - Irena Śpica 
49. Sołtys Sołectwa Czarmuń    -  Regina Mucha 
50. Sołtys Sołectwa Runowo Krajeńskie   - Jan Antczak 
51. Sołtys Sołectwa Jastrzębiec    - Kazimierz Sowiński 
52. Sołtys Sołectwa Zabartowo    - Piotr Szyling 
53. Sołtys Sołectwa Wymysłowo    - Zygmunt Głąb 
54. Sołtys Sołectwa Suchorączek    - Piotr Koselczuk 
55. Przewodnicząca Gminnych Kół Gospodyń Wiejskich - Danuta Bernasiewicz 
56. Przewodnicząca KGW Adamowo   - Mieczysława Laza 
57. Przewodnicząca KGW Dorotowo   - Stanisława Głąb 
58. Przewodnicząca KGW  Borzyszkowo   - Emilia Kozek 
59. Przewodnicząca KGW Runowo Krajeńskie  - Teresa BłaŜejewska 
60. Przewodnicząca KGW Lubcza    - Eugienia Ciepłuch 
61. Nauczyciel Historii/WOS Gimnazjum w Więcborku - Aldona Woźniak 
62. 10 Uczniów III Klas Gimnazjum w Więcborku 
63. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
64. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
 Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Porządek obrad przewidywał:  
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z LII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjecie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych. 
8. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej dotycząca uzyskanych 

wyników na egzaminach końcowych w oświacie samorządowej szkół podstawowych 
i gimnazjach. 

 - Dyskusja. 
9. Informacja Dyrektora Gminnego Przedszkola o aktualnej sytuacji  

w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych 
- Dyskusja. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie przez gminę Więcbork 
nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy we wsi Witunia. 
13. Przyjecie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych  

w Więcborku przy ul. Krajeńskiej. 
14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 
16. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 
2011 rok. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2010 rok. 
18. Przyjęcie informacji o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 

radnych. 
19.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20.Wolne wnioski i informacje. 
 
30 minutowa przerwa 
 
21. ZłoŜenie podziękowań Burmistrzowi i przedstawicielom poszczególnych jednostek 

organizacyjnych Urzędu Miejskiego, organizacjom społecznym, sołtysom  
i stowarzyszeniom działającym na terenie gminy Więcbork. 

• Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku. 
• Wystąpienie Burmistrza Więcborka. 
• Wystąpienia radnych i zaproszonych gości. 
22. Zakończenie sesji. 
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Do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący RM wniósł autopoprawkę polegającą 
na wprowadzeniu dodatkowej uchwały dotyczącej wyraŜenia zgody na sprzedaŜ 
uŜytkownikowi wieczystemu nieruchomości gruntowej oddanej w uŜytkowanie wieczyste. 
Projekt tej uchwały radni otrzymali w przesłanych materiałach nie znalazł się on jednak  
w porządku obrad sesji. 
 

Propozycje zmiany przyjęto jednomyślnie 
 

 
Ad.3  Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z LII  sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji poprawek do 
niego nie wniesiono. Zapytał , czy ewentualnie teraz ktoś z radnych ma jakieś uwagi do 
protokołu. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego  przegłosowanie. 

 

Protokół przyj ęto jednomyślnie 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego RM o działaniach podejmowanych w okresie między  
sesjami. 
 
4.10.2010r. – zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z realizacją zadań 
inwestycyjnych na terenie gminy: budowa ścieŜki rowerowej / Łopiennik, ul. Strzelecka, 
Nowy Dwór, teren przyległy do jeziora /; budowa sieci kanalizacyjnej w Sypniewie. II etap 
wizji lokalnej Przewodniczący RM dokonał z inicjatywy i przy udziale Burmistrza 
Więcborka. 
5.10.2010r. – zapoznanie się z przebiegiem sieci wodociągowej na terenie Zakrzewskiej 
Osady – Wybudowanie, Jeleń – 12 Apostołów. Wizja lokalna została przeprowadzona przy 
udziale Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
6.10.2010r. – udział w spotkaniu zorganizowanym na placu budowy kanalizacji w Sypniewie 
celem wyjaśnienia zaistniałych tam problemów. W spotkaniu tym uczestniczyli równieŜ: 
Burmistrz Więcborka, Projektant dokumentacji, Kierownik Budowy, Inspektor Nadzoru, 
wykonawca zadania inwestycyjnego, Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami. 
9.10.2010r. – udział w „Wieczorze Seniora” zorganizowanym przez Zarząd Oddziału 
Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Więcborku. 
15.10.2010r. – udział w uroczystym otwarciu Filii Banku Spółdzielczego w Sypniewie. 
18.10.2010r. – udział w spotkaniu radnych Rady Miejskiej z Burmistrzem Więcborka. 
Organizatorem spotkania był Burmistrz Więcborka. Tematyka obejmowała konsultację 
niektórych problemów występujących w gminie – między innymi sprawy dotyczące 
rozbudowy targowiska miejskiego, rozwiązanie problemu braku mieszkań socjalnych na 
terenie gminy oraz stawki podatków na 2011 rok. 
19.10.2010r. – zapoznanie się z przebiegiem budowy sieci wodociągowej na terenie Jeleń – 
Wybudowanie 12 Apostołów. Wizja lokalna dokonana została przy udziale Dyrektora ZGK. 
22.10.2010r. – udział w uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej oraz 105 rocznicy 
powstania Związku Nauczycielstwa Polskiego. Miejscem imprezy był Miejsko-Gminny 
Ośrodek Kultury w Więcborku. 
25.10.2010r. – udział w posiedzeniu wspólnym Komisji BudŜetu i Finansów z Komisją 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego  
i Dostosowania do Unii Europejskiej rady Miejskiej w Więcborku. 
W tym dniu Przewodniczący RM uczestniczył równieŜ w posiedzeniu Rady Nadzorczej 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 
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27.10.2010r. – udział w uroczystej ceremonii dokonania wpisów w Księdze ZasłuŜonych dla 
Powiatu Sępoleńskiego. Ponadto w tym dniu Przewodniczący RM zapoznał się z przebiegiem 
prac związanych z realizacją zadania inwestycyjnego  - budowa ścieŜki rowerowej. 
Poza w/w działaniami w przedmiotowym okresie Przewodniczący RM współdziałał  
w załatwianiu wszelkich spraw bieŜących w biurze Rady Miejskiej 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
7.10.2010r. – udział w Komisji Mieszkaniowej. 
8.10.2010r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
9.10.2010r. – udział w obchodach „Dnia Seniora” 
11.10.2010r. – spotkanie z uczniami Gimnazjum w Więcborku. 
14.10.2010r. – udział w uroczystości wręczenia nagród dla nauczycieli z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej. 
15.10.2010r. – udział w otwarciu oddziału Banku Spółdzielczego w Sypniewie. 
18.10.2010r. – spotkanie z radnymi Rady Miejskiej w Więcborku. 
19.10.2010r. – wyjazd do Warszawy na „Dni Krajny w Senacie” 
20.10.2010r. – udział w uroczystości przekazania z Urzędu Marszałkowskiego sprzętu 
szybkiego powiadamiania o nagłych zdarzeniach. Urządzenie takie otrzymała miedzy innymi  
więcborska jednostka OSP.  
21.10.2010r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Związku śołnierzy i Górników. 
Podczas spotkania związkowcy poinformowali, iŜ w okolicach święta Świętej Barbary  
w więcborskim kościele  nastąpi odsłonięcie tablicy pamiątkowej Związku. Tego samego dnia 
Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Zarządu Wojewódzkiego Melioracji. 
Rozmowy dotyczące głównie konieczności przeprowadzania systematycznych konserwacji 
cieków przeprowadzone zostały w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim.   
22.10.2010r. – udział w obchodach Dnia Nauczyciela i 105 rocznicy powstania Związku 
Nauczycielstwa Polskiego. 
25.10.2010r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Komisji 
Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
26.10.2010r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
27.10.2010r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania umowy na poŜyczkę w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Ponadto w tym dniu Burmistrz 
Więcborka uczestniczył w uroczystości dokonania wpisów do Księgi ZasłuŜonych dla 
Powiatu Sępoleńskiego mieszkańców gminy Więcbork – p. Cecylii Śmieszalskiej  
i p. Ignacego Kukawskiego. 
 
Radny Waldemar Kuszewski prosił, by Burmistrz poszerzył informację dotyczącą problemów 
zaistniałych podczas realizacji zadania budowy kanalizacji w Sypniewie, o których w swoim 
sprawozdaniu wspomniał Przewodniczący RM. 
 
Burmistrz powiedział, Ŝe problemy dotyczyły potrzeby przerobienia – przeprojektowania 
części dokumentacji tego zadania. W wyniku nieprawidłowości wykonawca nie chciał 
realizować zadania, motywując to okolicznościami, które wcześniej nie zostały dokładnie  
rozeznane przez projektanta. Obecnie projektant przeprojektowuje te najbardziej 
newralgiczne odcinki, a prace nad zadaniem posuwają się do przodu. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
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1. Radna Barbara Bury wnioskowała o właściwy montaŜ krawęŜników przy dwóch 
posesjach znajdujących się, przy ulicy Brzozowej na Osiedlu Plebanka. Wada powoduje, 
Ŝe w/w posesje w trakcie opadów deszczu są zalewane wodą. 
- Będąc przy głosie, radna podziękowała Burmistrzowi Więcborka, Sekretarz Gminy oraz 
wszystkim, którzy pomagali jej w trakcie pełnienia funkcji radnej Rady Miejskiej. 

2. Radny Stanisław Schwartz w imieniu mieszkańców Pęperzyna II prosił  
o ustawienie przy drodze powiatowej oznakowania informującego, o znajdującym się  
w odległości 100 – 150m Osiedlu. 

3. Radny Ireneusz Balcer zgłosił, Ŝe do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi 
pisemnej na interpelacje złoŜoną pod koniec miesiąca sierpnia. Interpelacja dotyczyła 
budowy ścieŜki rowerowej łączącej Firmę „Gabi –Bis” z Więcborkiem. Rady pytał,  czy 
w tej sprawie przeprowadzono juŜ jakieś rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 
Zdaniem radnego najlepszym rozwiązaniem byłoby przedłuŜenie ścieŜki do zjazdu  
w kierunku Branicza i utworzenie w miarę bezpiecznej pętli rowerowej łączącej drogę 
wojewódzką z drogą powiatową. 

4. Radna GraŜyna Sowińska pytała w jakim trybie Burmistrz Więcborka odpowie na 
pytania skierowane do niego po ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu. O ile jest to jednak moŜliwe, radna prosiła o udzielenie informacji w sprawie 
pomnika „Orła Białego” i tablic pamiątkowych na nim, podczas sesji. 

5. Radny Józef Kosiniak po raz kolejny prosił o informację dotyczącą etapu na jakim jest 
sprawa wykupu gruntu przy świetlicy w Zakrzewku. 
-  Powrócił teŜ do kwestii budowy odcinka chodnika do wsi Witunia. Radny chciał 
wiedzieć, czy w tej sprawie prowadzono juŜ jakieś rozmowy z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich. 
- W imieniu mieszkańca Zgniłki p. Makówki prosił o zainteresowanie się potrzebą 
budowy odcinka wodociągu do kilku mieszkańców w/w miejscowości. 
- Radny interesował się równieŜ tym, czy Gmina wystosowała petycję ze skargą na 
Wojewódzki Zarząd Melioracji do Marszałka i Wojewody. JeŜeli takowe pismo nie 
zostało wysłane, to prosił o jego zredagowanie, gdyŜ opieszałość  
i lekcewaŜący stosunek Zarządu Melioracji do ich obowiązków, szczególnie wobec 
cieków znajdujących się na terenie gminy Więcbork, jest niedopuszczalna. 
- Ubolewał nad tym, iŜ pomimo zgłoszenia jako interpelacji konieczności mechanicznego 
usunięcia odrostów po wycince zakrzaczeń, nic w tej kwestii nie zrobiono.  
6. Radny Jerzy Urbaniak pytał o stan przygotowania Gminy do zbliŜającego się sezonu 
zimowego, jak równieŜ o ewentualne umowy z osobami zainteresowanymi pomocą przy 
wywozie śniegu w przypadku obfitych opadów.  

 
Ad. 7 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2011 rok przedstawił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski.  
 
Minister Finansów ogłosił górne stawki podatków i opłat oraz najniŜsze stawki podatków od 
środków transportowych.  Natomiast Główny Urząd Statystyczny opublikował cenę 1m³ 
dłuŜycy i cenę 1 kwintala Ŝyta. W związku z powyŜszym Burmistrz Więcborka mógł juŜ 
wystąpić do Wysokiej Rady o ustalenie podatków na 2011 rok, by ta mogła podjąć w tej 
sprawie uchwały. Projekty uchwał wraz z propozycjami stawek Burmistrz zostały 
przedstawione Radzie Miejskiej. Podczas dyskusji nad projektami radni wnieśli do nich swoje 
uwagi. Burmistrz wnioski radnych uwzględnił, przedstawiając nowe projekty uchwał z 
skorygowanymi stawkami podatków na 2011 rok. 
a) W sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru podatku  

w drodze inkasa. 
Od gruntów: 
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• Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób  

sklasyfikowania  w ewidencji gruntów i budynków – w roku 2010 obowiązywała stawka 
0,65 zł; ustalona stawka maksymalna Ministra Finansów – 0,80 zł; Burmistrz Więcborka 
na rok 2011 proponuje stawkę 0,68 zł. 

• Pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych – w 
gminie Więcbork od wielu lat obowiązuje zasada, ze ten podatek stosowany jest w 
wysokości stawki maksymalnej ustalonej przez Ministra Finansów. Stawka obowiązująca 
w 2010 roku wynosi 4,04 zł, maksymalna stawka ustalona przez Ministra Finansów 
wynosi 4,15 zł i w takiej wysokości stawkę tą na rok 2011 proponuje przyjąć Burmistrz 
Więcborka. 

• Podatek od pozostałych gruntów, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego – stawka 
obowiązująca w roku 2010 to 0,20 zł za 1m²; maksymalna stawka ustalona przez Ministra 
Finansów – 0,41 zł za 1m²; Burmistrz na 2011 rok proponuje wprowadzić stawkę 0,21 zł. 

 
Od budynków lub ich części: 
 
• Mieszkalnych – w roku 2010 obowiązuje stawka 0,62 zł; maksymalna stawka ustalona 

przez Ministra Finansów – 0,67 zł; burmistrz Więcborka proponuje w roku 2011 
zastosować stawkę 0,65 zł. 

• Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –  
w roku bieŜącym obowiązuje stawka 16,50 zł; maksymalna stawka ustalona przez 
Ministra Finansów wynosi 21,05 zł; Proponowana stawka Burmistrz Więcborka po 
uwzględnieniu opinii i wniosków Rady na rok 2011 to 17,00 zł od 1m². 

• Zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – w przypadku tej stawki z mocy prawa stosowana jest bardzo 
wysoka ulga. W gminie Więcbork od wielu lat stosowana jest stawka ustalona przez 
Ministra Finansów. W roku bieŜącym stawka ta wynosiła 9,57 zł; stawka maksymalna to 
9,82 zł, Burmistrz Więcbork na rok 2011 proponuje stawkę w wysokości 9,82 zł. 

• Zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – w przypadku tej stawki z mocy prawa stosowana jest bardzo 
wysoka ulga. W gminie Więcbork od wielu lat stosowana jest stawka ustalona przez 
Ministra Finansów. W roku bieŜącym stawka ta wynosiła 9,57 zł; stawka maksymalna to 
9,82 zł, Burmistrz Więcbork na rok 2011 proponuje stawkę w wysokości 9,82 zł. 

• Budynki lub ich części związane z działalnością gospodarczą w zakresie udzielanych 
świadczeń zdrowotnych – tu z mocy prawa stosowana jest ulga i w gminie Więcbork od 
wielu lat przyjmuje się maksymalna stawkę, która w roku bieŜącym wynosiła 416 zł. 
Maksymalna stawka ustalona na rok 2011 przez Ministra Finansów wynosi 4,27 zł i 
Burmistrz Więcborka równieŜ w takiej wysokości ją proponuje – 4,27 zł. 

• Od pozostałych budynków, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego – w roku 2010 
stawka tego podatku wynosi 5,40 zł, maksymalna stawka ustalona na 2011 rok przez 
Ministra Finansów to 7,06 zł. Burmistrz Więcborka proponuje wysokość tej stawki 
podatku w 2011 roku na poziomie 5,50 zł / po uwzględnieniu wniosków i opinii Wysokiej 
Rady/. 

Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – opiniowaniem w/w stawę podatku na 2011 rok 
zajmowały się dwie Komisje RM – Komisja BudŜetu i Finansów oraz Komisja Rolnictwa 
/…/. Opinia ta była pozytywna z tym, Ŝe tak jak powiedział Skarbnik Gminy, w dwóch 
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przypadkach dotyczących stawki podatku dotyczącej budynków lub ich części związanych  
z działalnością gospodarczą  oraz pozostałych budynków, Komisja miała inne propozycje 
stawek. Do propozycji Komisji Burmistrz ustosunkował się pozytywnie. 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
b) W sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego oraz 

poboru podatku w drodze inkasa. 
 
Wysokość tego podatku nie jest ustalana przez Radę Miejską, a jedynie moŜe ona obniŜyć 
cenę 1 kwintala  Ŝyta. W tym roku tj. 2010 roku stosowana była stawka maksymalna ustalona 
przez GUS i wynosiła 34,10 zł. Cena Ŝyta jaka obowiązywać ma do ustalenia podatku na 
2011 rok, ustalona przez GUS jest cena za trzy kwartały 2010 roku i wynosi 37,64 zł. 
Burmistrz Wi ęcborka po wysłuchaniu opinii Komisji Rady proponuje obniŜyć tą stawkę 
celem ustalenia podatku na 2011 rok do ceny 37,00 zł od jednego kwintala. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – projekt ten opiniowany był tak samo jak w poprzednim 
przypadku przez połączone Komisje / BudŜetu i Finansów  oraz Komisję Rolnictwa /. Po 
oŜywionej dyskusji przyjęto stawkę 37,00 zł.  
 
Uwag ze strony radnych nie zgłoszono. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
c) W sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2011 rok 
 
W tym przypadku Minister Finansów określa zarówno górne jak i dolne stawki podatku, 
których organ stanowiący nie moŜe przekroczyć. MoŜna tu zauwaŜyć takie zjawiska, Ŝe dolne 
stawki są wyŜszymi stawkami od stawek górnych. Ogólnie mówiąc polega to na ty, Ŝe przy 
ustaleniu dolnych stawek przeliczany jest miesięczny kurs EURO i Dolara.  Skarbnik 
poinformował równieŜ, iŜ radni otrzymali nowy druk załącznika do przedmiotowego projektu 
uchwały – załącznik Nr 2 z uwagi na to, Ŝe wkradł się tam błąd. W przedostatniej pozycji tego 
załącznika jest poprawka na kwotę 2.209,00 zł – stawka niŜsza niŜ planowana wcześniej  
tj. 2.222,00 zł. Stawka 2.202,00 zł jest stawką maksymalną. Stawki te równieŜ były 
analizowane przez Komisje. Stawki zamieszczone są w projekcie uchwały i trzech 
załącznikach do projektu uchwały. UzaleŜnione są one od tonaŜu i ilości osi. Skarbnik 
zapytał, czy radni Ŝyczą sobie ponownego przedstawienia stawek. 
 
Radni zadecydowali, Ŝe nie ma takiej potrzeby. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – w tym przypadku połączone Komisje przychyliły się do 
wniosku Pana Burmistrza. 
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Uwag nie wniesiono. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
 
d) W sprawie zwolnień z podatków. 
 
Są to ulgi, które organ stanowiący moŜe wprowadzić w danej gminie do podatku od 
nieruchomości i środków transportowych. 
Burmistrz Więcborka proponował utrzymać w mocy te ulgi, które były dotychczas stosowane 
z jednym wyjątkiem, a mianowicie poza zwolnieniem z podatku nieruchomości będących 
własnością gminy. Z uwagi na to, Ŝe słowo „własnością gminy” jest podmiotem – gmina jest 
podmiotem. Nie moŜe być ulg podmiotowych, mogą być ulgi przedmiotowe. W projektach, 
które otrzymali radni wskazane są zwolnienia od gruntów i budynków wszystkich 
przeznaczonych na działalność: kulturalną, sportową, opiekuńczo-wychowawczą / przez 
podmioty do tego upowaŜnione, które legalnie zgodnie z prawem ta działalność wykonują ./ 
Poza tym Burmistrz proponuje ulgi od budynków i gruntów przeznaczonych na utylizację 
odpadów stałych przez podmioty do tego uprawnione  oraz nieruchomości za zlewnie mleka. 
W podatku od środków transportowych zwolnienia dotyczą autobusów dowoŜących dzieci do 
szkół podstawowych i gimnazjum. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – połączone Komisję zaakceptowały wykaz podmiotów 
zwolnionych z podatków. 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie 
 
e) W sprawie opłaty od posiadania psów i poboru tej opłaty. 
 
W roku 2010 od jednego psa obowiązywała opłata w wysokości 34,00 zł. Stawka 
maksymalna ustalona przez Ministra Finansów na 2011 rok nie moŜe przekroczyć 107,85 zł. 
Burmistrz Więcborka na 2011 rok proponuje opłatę od kaŜdego psa w wysokości 36,00 zł.  
 
Opinia Komisji połączonych – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów powiedział, Ŝe 
podatek ten jest najbardziej kontrowersyjną pozycją w pobieranych opłatach i podatkach. 
Powodem takiego stanu rzeczy jest brak konsekwencji i brak skuteczności tej właśnie 
uchwały. W tej sprawie po raz kolejny Komisje wystąpiły z wnioskiem do Burmistrza 
Więcborka o zwiększenie skuteczności poboru tego podatku. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Schwartz  poinformował, Ŝe będąc 26 lat sołtysem Pęperzyna udało mu się 
w roku poprzednim zebrać tą opłatę jedynie za jednego psa w kwocie 34,00 zł. Podobne 
efekty ściągalności ma równieŜ sołtys Zabartowa, co świadczy samo za siebie. 
 
MoŜna by tu postawić pytanie do Pana Skarbnika, cz nie ma wpłat bezpośrednich tej opłaty 
do kasy Urzędu Miejskiego – Przewodniczący RM. 



10 
 

 
Są – odpowiedział Skarbnik Gminy. 
 
Radny Waldemar Kuszewski stwierdził, Ŝe w tej chwili radni podchodzą do tej kwestii nieco 
Ŝartobliwie, ale niejednokrotnie przy okazji omawiania tej opłaty podczas Komisji BudŜetu 
wywiązuje się oŜywiona dyskusja. Radny pytał co zostało zrobione w kwestii   
przegłosowanego w roku poprzednim podczas obrad Komisji wniosku o tym, Ŝe osoby 
podlegające Burmistrzowi mają zając się przedmiotowym problemem i przedstawić 
propozycje moŜliwości rozwiązania problemu tj. moŜliwości zinwentaryzowania, czy 
oznakowania psów, tak by uchwała nie była jedynie prawem widniejącym na papierze. 
 
Burmistrz Więcborka odpowiedział, Ŝe słuŜby UM w wyniku przeprowadzonej kontroli / 
kontroli połączonej z kontrolą wywozu nieczystości/ stwierdziły, Ŝe pełne uszczelnienie 
systemu z kilku powodów jest niemoŜliwe. Po pierwsze gmina nie dysponowała w budŜecie 
środkami na „czopowanie” psów. Po drugie do większości psów ich właściciele się nie 
przyznają, a przynaleŜności nie da się tak łatwo ustalić. Natomiast tam, gdzie psy mają 
odpowiedni opiekę i właściciele przyznaj się do nich, opłaty są uiszczane i nie ma tam 
problemów. Niemniej pracownicy Referatu ochrony środowiska UM podczas odbywanych 
kontroli sprawdzają, uświadamiają o obowiązku wpłaty i informują o karze za nie trzymanie 
psa na uwięzi. Dopóki jednak nie zastosuje się radykalnego środka jakim jest „czipowanie” 
psów, problem pozostanie nie rozwiązany.  Urząd podjął teŜ próbę skoordynowania działań  
w tym zakresie z weterynarią ale okazało się, Ŝe nie jest ona zainteresowana współpracą bojąc 
się utraty klientów i tego, iŜ wiele z psów nie zostanie przez to zaszczepionych.   
 
Fakt faktem chyba jest, Ŝe raczej w tej sprawie raczej udajemy, Ŝe chcemy coś załatwić, 
a faktycznie tego nie załatwiamy. Gdyby Urząd nie był w stanie załatwić takiego problemu 
jak spraw psów, to nie mógłby niczego więcej załatwić, nie mógłby istnieć. Wydaje mi się, Ŝe 
tu  nie ma tej chęci, po prostu udajemy, Ŝe załatwiamy rok mija i znowu udajemy , i znowu 
ustalamy fikcyjne uchwały, które nie maja później w Ŝyciu zastosowania – mówił 
Przewodniczący RM. 
 
Jeden z gości obecnych na Sesji – Prezes Polskiego Związku Byłych Więźniów  Politycznych 
Hitlerowskich Więzień i Obozów Koncentracyjnych Zarząd Koła w Więcborku p. Andrzej 
Zięba, był zdania, ze radni powinni w tej kwestii bronić ludzi starszych posiadających 
czworonogi, których nie zawsze jest stać, by tą opłatę uiścić. 
 
Przewodniczący RM wyjaśnił, Ŝe emeryci są zwolnieni z tej opłaty. Dodał teŜ iŜ wydaje mu 
się, iŜ radni stoją na stanowisku, Ŝe albo ta uchwała jest i jest egzekwowana, albo po prostu 
naleŜy zrezygnować z jej podejmowania. 
 
Więcej uwag nie było. 
 
Na sali 15 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
 
f) W sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 
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Maksymalna stawka ustalona przez Ministra Finansów na 2011 rok wynosi 681,54 zł. Gmina 
Więcbork wzorem lat ubiegłych i na rok przyszły nie proponuje jednej stawki tylko trzy tj.: 
• Opłata targowa za sprzedawanie z ręki, kosza i skrzynki – w roku 2010 obowiązuje  

w wysokości 5,00 zł. Burmistrz Więcborka proponuje nie zmieniać jej w roku 2011 
pozostawiając w tej samej wysokości 5,00 zł. 

• Opłata targowa za sprzedawanie produktów rolnych z samochodu, ciągnika, wozu, stoiska 
– stawka w roku bieŜącym wynosi 12,00 zł. Burmistrz proponuje na rok 2011 
podwyŜszenie tej opłaty na 13,00 zł. 

•  Opłata targowa za sprzedawanie produktów przemysłowych i innych z samochodu, 
stoiska-od jednego zajętego sektora – w roku 2010 obowiązuje stawka 29,00 zł. Burmistrz 
Więcborka na przyszły rok proponuje przyjęcie stawi opłaty w wysokości 30,00 zł. 

 
Skarbnik dodał ponadto, Ŝe radni otrzymali w dniu dzisiejszym nowy projekt ze zmianą 
terminu wejścia w Ŝycie uchwały. Otrzymał bowiem informację, Ŝe jeŜeli uchwały zostaną 
przekazane do Dziennika Wojewódzkiego 2,3, bądź 4 listopada zostaną opublikowane  
w pierwszej kolejności i stawki musiałyby obowiązywać juŜ w tym roku. Dlatego teŜ nowy 
projekt zawiera zapis, Ŝe po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-
Pomorskiego stawki obowiązywać będą z mocą od 1 stycznia 2011 roku. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Po głosowaniu Przewodniczący RM ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą uzyskanych wyników na egzaminach końcowych w oświacie 
samorządowej szkół podstawowych i gimnazjów  przedstawił Dyrektor Biura Obsługi 
Oświaty Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa.  
 
Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu / do wglądu w biurze RM/. 
 
Przewodniczący RM otwierając dyskusję w temacie wskazał, Ŝe w przedłoŜonej informacji 
zabrakło mu pewnego rodzaju podsumowania określającego chociaŜby uczniom 
uczestniczącym w obradach, w jakim miejscu plasuje się ich szkoła.  
 
Dyrektor BOOS zaproponował rozpoczęcie powyŜszego podsumowania od szkół 
podstawowych, które według przedstawionego zestawienia stanikowego plasują się na 
poziomie średniej krajowej. JeŜeli zaś chodzi o gimnazja, to dwa z nich tj. Gimnazjum  
w Więcborku i Gimnazjum w Sypniewie teŜ plasują się w skali wyników średnich. Oznacza 
to, Ŝe w odniesieniu do kraju, moŜna przyjąć, iŜ są to gimnazja na poziomie średnim. 
Pozostałe gimnazja / Pęperzyn i Jastrzębiec / nieco odstają z róŜnych powodów, które 
zapewne bez większych problemów mogą zostać wskazane przez dyrektorów tychŜe 
placówek. Choć i w tych konkretnych przypadkach moŜna zauwaŜyć pewną zwyŜkę zarówno 
w wynikach jak i samej aktywności uczniów. 
 
Nie chodzi mi tu o szukanie przyczyn, bo te analizowane są na Radach, Komisjach – na 
roboczo tylko, Ŝeby wiedzieć, które z czterech gimnazjów w gminie plasuje się pod tym 
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względem na pierwszym, drugim, czy trzecim miejscu. Pan Dyrektor boi się to 
wypowiedzieć, a warto byłoby – mówił Przewodniczący RM. 
 
Właśnie się do tego odniosłem mówiąc, Ŝe te dwa gimnazja wyraźnie lokują się na tym 
średnim poziomie. Natomiast to, Ŝe jedno jest średnie wyŜej, czy średnie niŜej to zaleŜy od 
tego, czy w całym roku są jakieś opinie dodatkowe, ile osób ma jakieś orzeczenie, od 
umiejętności i innych czynników, które decydują o tym, Ŝe z daną grupa pracuje się łatwiej,  
a więc rokowania na wynik są lepsze. Co więcej mogę dodać – zestawienie mówi samo za 
siebie- powiedział Dyrektor BOOS. 
 
W tym miejscu Przewodniczący zwrócił się do obecnych na sesji uczniów Gimnazjum  
w Więcborku zachęcając ich do zadawania pytań. Ponadto stwierdził, Ŝe dobrze się stało, iŜ 
uczestniczą właśnie w tej sesji poniewaŜ oprócz tego, Ŝe zawiera ona wszystkie elementy 
merytoryczne, które występują na kaŜdej sesji, podejmowane są takŜe tematy im bliskie, 
związane z oświatą i wynikami egzaminów. Ponadto, omówiony został temat podatków,  
a dalszej części, z uwagi na to, ze jest to ostatnia sesja kończąca kadencję tej Rady, uczniowie 
usłyszą równieŜ słowa podziękowań itd.  
 
Następnie głos zabrał radny Ireneusz Balcer, który nie zgodził się z jednym z czynników 
wpływającym na złe wyniki uczniów osiągane na egzaminach, jaki wskazany zostały  
w dokonanej analizie. Chodziło konkretnie o negatywny wpływ niskiego poziomu 
wykształcenia rodziców na wyniki uczniów. Radny zastanawiał się, co moŜe powiedzieć  
o pokoleniu jego rodziców, skoro wówczas większość z nich miała ukończone jedynie szkoły 
podstawowe lub nawet i nie. Według niego główną przyczyną takiego stanu jest brak 
jakiejkolwiek motywacji młodzieŜy do nauki, chociaŜby  nie wiadomo co robili rodzice, czy 
szkoła. Problem tkwi natomiast w tym, Ŝe gdzieś w systemie został popełniony błąd 
nauczania w systemie oświaty. Przykładowo kiedyś, chcąc dostać się do szkoły średniej uczeń 
zdawał egzaminy wstępne, bądź rekrutacja odbywała się na zasadzie konkursu świadectw. 
Podobnie wyglądało to w przypadku szkół wyŜszych. Studia zaoczne wymagały zgody 
zakładu pracy i wymóg wyboru kierunku zgodnego z charakterem wykonywanej pracy. Dziś 
odbywa się to na zasadzie „łapanki”. Cyt. „nie zmusimy ucznia do nauki i nie zwiększymy 
jego motywacji, jeŜeli sam system szkolenia się w Polsce nie zmieni” – koniec cytatu. 
 
Radna GraŜyna Sowińska poprosiła, by Dyrektor BOOS wyjaśnił zebranym co naleŜy 
rozumieć pod pojęciem skali stanikowej, gdyŜ zapewne większości niewiele ono mówi.  
 
Skala staninowa ma 9 stopni – niskie, średnie i wysokie. Powstaje ona na podstawie wyników 
uzyskanych przez szkoły w całym kraju. Najwięcej wyników stanowi średnią, czyli średnia - 
ta w samym środku w tym roku przełoŜyła się na 19,8%. Oznacza to, Ŝe ten średni wynik 
uzyskało 19% szkół w kraju. Idąc w dół te procenty się zmniejszają, idąc w górę teŜ się 
zmniejszają. Szkół, które osiągały znakomite wyniki procentowo jest najmniej. Tak samo 
procentowo najmniej jest szkół, które osiągnęły bardzo złe wyniki – one są ulokowane na 
skraju tej skali stanikowej – wyjaśnił Dyrektor BOOS. 
 
Radny Waldemar Kuszewski, podobnie jak radny Balcer, odniósł się do przyczyn słabych 
wyników uzyskiwanych przez uczniów. Wyraził pogląd, iŜ o ile szkoła nie ma wpływu na to  
z jakiej rodziny pochodzi dziecko, czy teŜ ma niewielki wpływ na to, jak rodzice podchodzą 
do kwestii samej edukacji i tego jakie postępy w tej materii czyni ich dziecko, o tyle bardziej 
niepokojące są negatywne czynniki dydaktyczne wypływające wprost z pracy samej szkoły  
tj. brak konsekwencji i spójności działań na wszystkich przedmiotach. Radny pytał z czego to 
wynika. Czy przyczyną jest nieodpowiedni program?, czy braku współdziałania na  róŜnych 
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przedmiotach?  Inną wskazana przyczyną jest niewłaściwe działanie WSO – 
wewnątrzszkolnego systemu oceniania / Dyrektor wspomniał o zawyŜaniu ocen / - z czego 
wynika to zjawisko? Wymienione rzeczy zaleŜą przede wszystkim od zespołu dydaktycznego 
w danej szkole, zatem radny prosił o wyjaśnienie tychŜe kwestii. 
 
Zamieszczając takie, a nie inne przyczyny słabych wyników nie oznacza, Ŝe występują one 
we wszystkich szkołach i wszystkie naleŜy mierzyć ta samą miarą. Jeśli chodzi o zespoły 
nauczycieli, to rozpatrując szkoły oddzielnie da się zauwaŜyć, Ŝe ten zespół  tak, a nie inaczej 
zgromadzone, nie do końca zgodnie współpracuje. Zdarzają się w zespole ludzie, którym 
trudno jest przekazać, czy zdopingować, bądź zmusić do współdziałania zmierzającego, do 
podniesienia tych wyników. Dyrektorzy, z tego co wiem, starają się na róŜne sposoby 
wykorzystać umiejętności i wiedzę nauczycieli ale nie zawsze się to udaje. Kontroli podlegają 
te wewnętrzne systemy oceniania, ale nie zawsze na co dzień są one zgodnie ze swoim 
przeznaczeniem wykorzystywane – powiedział Dyrektor BOOS. 
 
W temacie zabrała równieŜ głos Dyrektor Szkoły Podstawowej w Więcborku p. Iwona 
Bonecka, która powiedziała Ŝe trudno jej powiedzieć do której konkretnie szkoły odnieść 
umieszczone w przyczynach niepowodzeń czynniki wskazane przez  radnego. Być moŜe  
w kaŜdej ze szkół jest to przyczyną, ale nie niepowodzeń, a środkiem – sposobem na 
doskonalenie. Dokonywane są analizy wyników sprawdzianów, czy egzaminów i wówczas 
analiza ta skupia się równieŜ na stronie dydaktycznej – ściśle nauczycielskiej – metodycznej. 
Z tych analiz często wynika, Ŝe umiejętności kształcone są na wszystkich przedmiotach tj. np. 
umiejętność czytania kształcona jest nie tylko na języku polskim, poniewaŜ tak samo moŜna 
kształcić ja na przedmiotach matematyczno-przyrodniczych, historii, czy na przedmiotach 
artystycznych. Gdy podczas analizy wypływa wniosek, Ŝe umiejętność ta nie jest 
wykształcona  dostatecznie, to wszyscy nauczyciele, wszystkich przedmiotów są zobowiązani 
nad tym pracować. Znalezienie przyczyny oznacza wyznaczenie priorytetów - kierunków 
działania na przyszłość. Podobnie rzecz ma się z ocenianiem, które moŜe spełniać wiele  
funkcji: motywującą, diagnozującą, wspierającą i nauczyciele mają świadomość ich wagi. 
Wiedzą, Ŝe wykorzystując właściwie funkcje oceny, będą uczniów motywować  
i wspierać. Niewątpliwie jednak, za bardzo istotny fakt, zdaniem pani Dyrektor, naleŜy uznać  
Ŝe w tym roku wyniki znacząco się poprawiły, co nie zostało podczas analizy wyraźnie 
powiedziane, a jest to na pewno powód do radości.  
 
Mnie osobiście zabrakło takiej oceny na szczeblu gminy konkretnej w odniesieniu wszystkich 
szkół, jeŜeli chodzi o uplasowanie się. Dziś na podstawie tej analizy i przedstawionych 
danych na pewno bym do tego doszedł. Chodziło mi o to, by publicznie usłyszeć trochę 
konkretów dotyczących wyników uzyskanych przez szkoły samorządowe – szkoły 
podstawowe i gimnazja, a poniewaŜ mamy kilka tych szkół, chciałem usłyszeć pewne 
zróŜnicowanie  - Przewodniczący RM 
 
Znając złoŜoność problemu i tego, iŜ czasami nie sposób jest z określona grupą uczniów, 
nawet angaŜując wszystkie siły, osiągnąć oczekiwany wynik, daleki jestem od tego Ŝeby 
układać jakiś ranking. Na przykład Szkole Podstawowej w Sypniewie w zeszłym roku 
uzyskała znakomity wynik, daleko lepszy niŜ pozostałe szkoły. W tym roku wyniki duŜo 
słabsze. Gdyby tak spojrzeć na to zimnym okiem, to wiemy – i p. Dyrektor i ja, co za tym 
stoi. W tym roku siedmiu uczniów w dwudziesto trzy osobowym składzie, miało opinię  
o dostosowaniu. Wiem doskonale ile p. Dyrektor dołoŜyła starań, Ŝeby tych uczniów 
wyposaŜyć w te umiejętności i wiedzę. Niestety są takie lata i tutaj nic nie poradzimy. Daleki 
jestem od tego, by klasyfikować szkoły i mówić Ŝe ta jest najlepsza. Te wyniki podlegają 
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wahaniom niezaleŜnym od nauczycieli i Dyrektora, są to czynniki zewnętrzne „umykające” 
naszym działaniom – Dyrektor BOOS. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sypniewie powiedziała, Ŝe są pewne procesy niezaleŜne  
od szkoły. Od 2000 roku, od kiedy przeprowadzane są egzaminy, Szkoła Podstawowa  
w Sypniewie  zajmowała do czwartego miejsca w powiecie. Przy tym samym składzie 
nauczycieli, przy tych samych, a moŜe nawet trochę skuteczniejszych metodach nauczania  
i lepszym wyposaŜeniu dydaktycznym, po ośmiu latach sukcesów, szkoła osiągnęła wynik 
gorszy. Trudno podejrzewać, Ŝe ten sam zespól nauczycieli pracujący od lat tak samo – tymi 
samymi metodami ten jeden zespół klasowy „nie lubi” i ich nie przygotował w naleŜyty 
sposób. Zatem na wynik szkoły wpływa nie tylko praca szkoły. Zdaniem p. Misiak, Dyrektor 
BOOS stara się nie tworzyć rankingów i dyrektorzy są mu za to wdzięczni. Jest cała gama 
kontekstów i waŜne jest to, Ŝe  osoba dbająca o oświatę w gminie te sprawy rozumie, nie 
piętnując tych, którym w danym roku się nie udaje. 
 
Z tego zestawienia było widać, Ŝe np. Gimnazjum w Sypniewie było w tym roku najlepsze  
z tej części humanistycznej, czy matematyczno-przyrodniczej. JeŜeli spojrzymy jednak na 
wykres EWD, to Gimnazjum pozostaje nadal szkołą wymagającą pomocy. Naszym celem 
jest, aby te nasze placówki stały się szkołami wspierającymi, czyli dodatkowo jeszcze,  
oprócz oczywiście tych wyników, były szkołami w których uczeń swoją wiedzę autentycznie 
podnosi. Tym staraniom nasze wysiłki – nauczycieli i dyrektorów, są poświęcone – Dyrektor 
BOOS. 
 
I takie wypowiedzi mnie interesują – stwierdził Przewodniczący RM. 
 
Radny Waldemar Kuszewski uznał, Ŝe waŜną informacją są w tym temacie wyjaśnienia 
dotyczące pewnych „ruchów” o których mówił Dyrektor BOOS i Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie, która zasygnalizowała Ŝe rok wcześniej szkoła miała dobre 
wyniki, w tym ujmowana jest jako szkoła słaba z takimi, a nie innymi wynikami. Radny 
wskazał, Ŝe zawsze daleki jest od patrzenia na cyfry i rankingi, poniewaŜ za tym zawsze „coś 
stoi” – w tym przypadku uczeń. Nie mniej, jednak wystarczyłaby taka informacja, jak ta 
dotycząca przebywania w oddziale uczniów posiadających orzeczenia, co juŜ z dałoby pewien 
obraz sytuacji. Takie właśnie dane są niezbędne do pełnego obrazu omawianych wyników. 
 
Myślę, Ŝe musimy sobie zdać sprawę, iŜ nie jesteśmy quorum kompetentnym do wyciągania 
jakichkolwiek wniosków, a mówię to z pełna świadomością, jako nauczyciel  
z dziesięcioletnim staŜem pracy. Więc myślę, Ŝe tutaj powinniśmy przyjąć to do wiadomości 
i tyle. Szkoły mają swój nadzór  - mówiła radna Sowińska. Radna podkreśliła, Ŝe jej 
wypowiedź nie jest działaniem populistycznym. 
 
Na pewno nie jesteśmy kompetentni Ŝeby oceniać, wyciągać wnioski i mówić, Ŝe to jest 
naprawdę złe. Rada chciała mieć konkretną informację jak sytuacja wygląda – 
Przewodniczący RM. 
 
Kończąc dyskusję, Dyrektor Gimnazjum w Więcborku p. Jolanta Zwiewka zwróciła uwagę, 
Ŝe istotnym faktem, który naleŜy zauwaŜyć jest to, Ŝe wszystkie szkoły podniosły swoje 
wyniki i widać tendencję rosnącą. Oznacza to zatem, Ŝe placówki idą w dobrym kierunku. 
Poza tym w kaŜdej szkole na wyniki wpływają inne czynniki. Gimnazjum w Więcborku po 
raz kolejny znajduje się w staninie średnim, co jest powodem do zadowolenia. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję. 
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Ad. 9 Informację o aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych 
Gminnego Przedszkola przedstawiła Dyrektor placówki p. Anna Pankanin. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Ten punkt obrad nie wywołał dyskusji radnych. 
 
Ad. 10 - 15 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
  
a) W sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork. 
 
 Obecnie gmina Więcbork posiada takie Studium pochodzące z roku 2001, które naleŜałoby 
zaktualizować. Opracowanie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego tak jak i pozostałe czynność- opracowanie miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego, wydawanie decyzji o warunkach zabudowy, naleŜy do 
zadań własnych gminy Więcbork. Samo Studium nie jest prawem miejscowym, ale słuŜy jako 
wytyczna do przyszłego rozwoju miasta i gminy Więcbork. Wywołanie uchwały  
o przystąpieniu do zmiany Studium słuŜy temu aby w roku przyszłym – w budŜecie na 2011 
rok zapewnić środki na jego kompletne opracowanie. W tym roku Gmina chciałaby 
przystąpić jeszcze do wyłonienia wykonawcy. Co do kosztów opracowania, nie są one na 
dzień dzisiejszy znane, jednakŜe po rozeznaniu rynku moŜna przyjąć ją jako koszt rzędu 
około 200.000,00 zł. 
 
Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska prosiła o wyjaśnienie kwestii, czy przedstawiona uchwała ma 
spowodować zapewnienie w budŜecie 2011 roku środków na realizację zadania przystąpienia 
do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego gminy  
i miasta Więcbork. Zgodnie z tym co radna usłyszała, jeszcze w tym roku ma zostać 
wyłoniony wykonawca. Czy w tym przypadku nie zachodzi jakaś sprzeczność, biorąc pod 
uwagę fakt, Ŝe nie wiadomo kiedy ten budŜet 2011 roku zostanie zatwierdzony, podobnie jak 
nie wiadomo, czy kolejna Rada takowe środki na przedmiotowy cel zapewni? Zatem, 
zdaniem radnej, z uwagi na powyŜsze wyłanianie wykonawcy w tym momencie, rości juŜ 
jakieś pretensje. Czy konieczne jest zatem wyłanianie wykonawcy jeszcze w tym roku?  
A wręcz, czy taki zabieg jest moŜliwy z punktu formalnego w momencie, kiedy nie mamy 
pewności, ze takowe środki będą? 
 
Wtedy moŜna przetarg uniewaŜnić, ale ma Pani teŜ tutaj rację, moŜemy się wstrzymać do 
uchwalenia tego budŜetu i przystąpić do tego w styczniu – p. Bąk. 
 
Czy oznacza to zdjęcie tego punktu z porządku obrad – pytał Przewodniczący RM. 
Nie, samo przystąpienie do opracowania zmiany nie ma wpływu na zlecenie. Zlecenie nie jest 
konieczne w tym roku, moŜemy zlecić to w przyszłym roku – p. Bąk. 
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Pytanie – jaka jest gwarancja, Ŝe takie działania nie zostaną poczynione? W uchwale nie ma 
zapisu, który mówi, Ŝe wykonawca w drodze przetargu w 2011 roku, czy w 2010 roku – 
mówił radny Kuszewski. 
 
Nie ma konieczności zapisywania tego w uchwale. Uchwała ma słuŜyć tylko przystąpieniu do 
wykonania zmiany. Czy ja przystąpię za pół roku, czy za rok nie ma wpływu – p. Bąk. 
 
Wiem, ale chodzi o konsekwencje dla budŜetu, poniewaŜ przed chwila powiedział Pan, Ŝe 
chce to zrobić w tym roku – wyłonić wykonawcę, w tej chwili Pan zmienił zdanie. Jaka jest 
gwarancja, ze Pan tego zdania znowu nie zmieni? – radny Kuszewski. 
 
MoŜe się przesłowiłem – Kierownik Referatu UM. 
 
W takim razie zastanawiam się, czy jest celowość podejmowania tej uchwały na dzisiejszej 
sesji – powiedział radny Kuszewski. 
 
Wydaje mi się, ze nie jest to aŜ tak wielka suma jeŜeli chodzi o wykonanie dokumentacji,  
a ostatecznie zawsze jest problem z wykonaniem, bo to i terminy. Nie wiem, czy tu jest 
jakiekolwiek ryzyko? My podejmujemy uchwałę o podjęciu takiej decyzji, a kiedy konkretnie 
zostanie ono wprowadzone w Ŝycie, to wydaje mi się, Ŝe nie jest aŜ tak waŜne. Nie chodzi tu 
o jakieś wielkie sumy, które mogłyby obalić- przekreślić, czy zakłócić w budŜecie gminy na 
rok 2011. – Przewodniczący RM. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśnił, Ŝe aby moŜna było przystąpić do przetargu on musi być 
kontrasygnata Skarbnika Gminy. JeŜeli nie ma tego w planie wydatków, / w tym roku tego nie 
ma, plan na przyszły rok teŜ nie jest opracowany – nawet projekt/ nie będzie teŜ 
kontrasygnaty Skarbnika. Dopóki nie będzie zatwierdzony budŜet z tym wydatkiem, nie 
będzie teŜ kontrasygnaty Skarbnika.  
 
Radna Sowińska prosiła o nakreślenie celowości dokonania zmian Studium poniewaŜ nie 
uczestniczyła w obradach tej Komisji i nie do końca ma orientację, co ma się zmienić. 
 
Studium opracowane było w 2001 roku zatem minęło dziesięć lat jego obowiązywania. Przez 
dziesięć lat specyfika rozwoju miasta, jak i całej gminy poszła do przodu. Jest coraz więcej 
wniosków osób fizycznych o przekształcenie róŜnego rodzaju terenów – czy to terenów  
w mieście, czy terenów na wsi. Aby sporządzić stosowne miejscowe plany zagospodarowania 
musimy mieć aktualne Studium. JeŜeli konkretnych zapisów nie ma Studium nie moŜemy 
poczynić Ŝadnych konkretnych kroków związanych z opracowaniem miejscowych planów 
zagospodarowania, czy nawet wydawania decyzji na terenach rolnych – Kierownik Referatu 
UM. 
 
Zgodzę się z tym, ale proszę by nakreślił Pan o jakiego rodzaju zmiany konkretnie chodzi. 
Czy na przykład przekwalifikowanie działki z budowlanej na budowlana z działalnością 
gospodarcza i tego typu rzeczy – czyli w jakim kierunku zmierzamy, bo ja osobiście nie 
widzę takich wielkich tendencji, które zmieniły się na przestrzeni ostatnich dziesięciu lat, bo 
ani tu Ŝadnych wielkich fabryk / poza „Gabi-Bis”/ nie mamy, ani nie wiem – radna Sowińska. 
 
Dlatego teŜ nie mamy, bo nie mamy terenów na to przeznaczonych – p. Bąk. 
 
O to mi chodzi. Czy będziemy w tym kierunku zmierzać – radna Sowińska. 
 



17 
 

Nie mamy terenów np. po biogazownie, nie ukrywamy, Ŝe była wywołana uchwała o zmianie 
granic Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Wszystko to jest związane z aktualizacja 
Studium Uwarunkowań – p. Bąk. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję. 
 
Na sali 15 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 
 
 
b) W sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

 
Projekt uchwały dotyczy przejęcia gruntów będących w zarządzie gminy Więcbork. Są to 
drogi na terenie wsi Śmiłowo, Nowy Dwór i obręb 1 Więcbork. Konkretnie chodzi tu o ulice: 
Kasztanową, droga prowadząca do Zakładu Budowlanego p. Olszaka, droga przy placu zabaw 
w Nowym Dworze. 
 
Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
c) W sprawie ustalenia nazwy ulicy we wsi Witunia. 
 
Przedmiotowy projekt uchwały odnosi się do funkcjonującej juŜ nazwy „Wybudowanie” i ma 
słuŜyć jej sformalizowaniu – zalegalizowaniu. 
 
 Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
 
d) W sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych w Więcborku przy 

ul. Krajeńskiej. 
 
Z wnioskiem o nabycie nieruchomości wystąpiła osoba fizyczna p. Mirosława Winderstein 
zamieszkałej na ulicy Pomorskiej 16. SprzedaŜ dotyczy dwóch działek o numerach 
geodezyjnych 514/21 i 514/22 o powierzchniach 878m² i 887m². Obowiązuje tam miejscowy 
plan zagospodarowania z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
 
Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
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Pytań nie wniesiono 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
e) W sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości. 
 
Są to równieŜ tereny, którymi zarządza Gmina a właścicielem jest Skarb Państwa. Wskazane 
w projekcie uchwały nieruchomości są drogami, które do tej pory nie zostały 
skomunalizowane. 
 
Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
f) W sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ uŜytkownikowi wieczystemu nieruchomości 

gruntowej oddanej w uŜytkowanie wieczyste. 
 
Wniosek w tej sprawie złoŜyła osoba fizyczna p. Kazimierz Szcześniak o wykup uŜytkowania 
wieczystego. Z uwagi na to, Ŝe jest to przeznaczone pod usługi gmina nie moŜe zastosować tu 
formy przekształcenia, tylko musi uczynić to poprzez wykup. Na tą teŜ okoliczność 
sporządzony został ten właśnie projekt uchwały. 
 
  
Opinia połączonych Komisji BudŜetu i Finansów i Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej omówiła Inspektor 
UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 
 
Podjęcie w/w uchwały wynika z nowelizacji ustawy, z dnia 24 kwietnia 2004 roku  
o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie i Ustawą z dnia 22 stycznia 2010 roku, 
która weszła w Ŝycie 12 marca bieŜącego roku. Art. 19c nakłada na gminę obowiązek 
określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego 
w ramach inicjatywy lokalnej. Ustawa wymienia te zadania publiczne, które mogą być 
realizowane i znajdują się one w paragrafie 3 punkt 2 uchwały. Wnioski moŜna składać  
w Urzędzie Miejskim do 30 września danego roku. W 2011 roku będą przyjmowane  
i realizowane w ciągu roku w miarę dysponowania środkami finansowymi na ten cel.  
Z inicjatywą mogą wystąpić mieszkańcy bezpośrednio lub za pośrednictwem organizacji 
pozarządowych. Wnioski rozpatruje Burmistrz, a następnie zaakceptowane wnioski zostaną 
rozpisane w ramach otwartego konkursu ofert. Projekt uchwały poddany został konsultacjom 
społecznym z przedstawicielami organizacji pozarządowych. 
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Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Uchwała nie wywołała dyskusji radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.  17 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2011 rok” przedstawiła równieŜ inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 
 
Program ten uchwalany jest corocznie. Nowością w przyszłorocznym Programie jest podanie 
dokładnej kwoty jaka zostanie przeznaczona na jego realizację tj. 199.000,00 zł. Projekt 
podany został do publicznej wiadomości przez umieszczenie go w BIP i na tablicy ogłoszeń. 
śadne wnioski nie wpłynęły. 
  
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Uchwała ta równieŜ nie wywołała dyskusji radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.18 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2010 omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
 
Zmian dokonano: 

1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0840 o kwotę 60,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływy ze sprzedaŜy zuŜytego komputera. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75412 § 0840 o kwotę 550,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływy ze sprzedaŜy starego samochodu poŜarniczego. 

3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75601 § 0910 o kwotę 16,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ odsetek z urzędu skarbowego. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75615 § 0500 o kwotę 427,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ podatku za czynności cywilnoprawne z urzędu skarbowego. 

5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75618 § 0490 o kwotę 1.480,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ naleŜności za zajęcie pasa drogowego. 

6. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80195 § 0830 o kwotę 5.444,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływ za usługę metodyczną. 

7. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 1.233,00 zł. dokonano z uwagi 
na rozliczenie opłaty za kuratora sądowego z roku ubiegłego. 

8. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85214 § 0970 o kwotę 180,00 zł. i w rozdz. 85295 § 
0970 o kwotę 75,00 zł. dokonano z uwagi zwrot zasiłków z poprzedniego roku. 

9. Zmian w planie dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 28.052,00 zł. dokonano z uwagi 
rozliczenie z energetyką za wykonania przyłącza energetycznego przepompowni. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 01095 § 6050 o kwotę 9.800,00 zł. dokonano z 
uwagi na zmianę klasyfikacji budŜetowej wykonania zadania inwestycyjnego pod nazwą: 
„Budowa placu zabaw dla dzieci w miejscowości Zabartowo". 
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11. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 w paragrafach tzw. płacowych dokonano z uwagi 
na utrzymanie stanu zatrudnienia w ilości większej niŜ pierwotnie planowano. 

12. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 40.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na wykonanie nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Utwardzenie terenu - pasaŜu 
pieszo - rowerowego kostką betonową 90 mb w Więcborku". 

13. Zmniejszenie w planie wydatków w rozdz. 60016 o kwotę 30.000,00 zł. spowodowane jest 
zmianą sposobu wykonania dokumentacji technicznej na ul Tartacznej w Więcborku 
(dokumentacja zostanie wykonana we własnym zakresie przez pracowników tut. urzędu z 
uwagi na fakt iŜ ul Tartaczna łączy się z drogami gminnymi, co pozwala wykonać to 
zadanie we własnym zakresie) oraz zakup materiałów drogowych na utrzymanie dróg 
gminnych. 

14. Zmian w planie wydatków pomiędzy działami 700 a 710 o kwotę 15.000,00 zł 
dokonano z uwagi na konieczność pokrycia opłat bieŜących faktur z zakresu gospodarki 
nieruchomościami. 

15. Zmian w planie wydatków w rozdz. 71095 o kwotę 40.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
przesunięcie wykonanie części inwestycji związanej z przebudowa targowiska na przyszły 
rok. 

16. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 o kwotę 3.199,00 dokonano z uwagi na zakup 
paczek dla dzieci z okazji świąt BoŜego Narodzenia. 

17. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75095 w paragrafach tzw. płacowych dokonano 
z uwagi na zapewnienie wynagrodzenia dla pracowników obsługujących piec c.o. w 
remizie w Więcborku. 

18. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 o kwotę 3.860,00 zł dokonano ze względu na 
konieczność pokrycia wydatków związanych ze szkoleniami oraz wzrostem kosztów energii 
elektrycznej. 

19. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 dokonano z uwagi na rozstrzygnięcie konkursu 
i przetargów dotyczących budowy kanalizacji na terenie Gminy Więcbork. 

20. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 § 4260 o kwotę 7.000,00 zł. z uwagi na 
zwiększone koszty energii elektrycznej w świetlicach wiejskich. 

21. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 dokonano z uwagi wzrost cen energii 
elektrycznej oraz konieczność sfinansowania kosztów koszenia boisk sportowych. 

22. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 dokonano z uwagi na rozstrzygnięcie konkursu 
i przetargów dotyczących budowy placów zabaw. 

 
 
Opinia Komisji– projekt opiniowany był przez połączone Komisje BudŜetu i Finansów oraz 
Komisję Rolnictwa /…/. W trakcie posiedzenia zgłoszone zostały dwa wnioski, które zostały 
uwzględnione przez Burmistrza Więcborka. W związku z powyŜszym opinia ta była  
pozytywna. 
 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 19 informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych 
podał Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Józef Kujawiak. 
 
Oświadczenia majątkowe radnych zostały złoŜone w biurze Rady Miejskiej w ustawowym 
terminie i przekazane do właściwego Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. Zarówno 
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podczas wstępnej analizy jak i analizy dokonanej w Urzędzie Skarbowym Ŝadnych 
nieprawidłowości w oświadczeniach nie stwierdzono. 
 
Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji: 
 
• Gmina optuje za tym, by zarządcy dróg przy wykaszaniu poboczy zbierali nadmiar ziemi, 

a przynajmniej robili to punktowo.  Niemniej gminna równiarka zostanie skierowana do 
spychania nadmiaru ziemi, by woda miała swobodny odpływ  i nie powodowała 
degradacji dróg. Poza tym wysłane zostaną stosowane pisma do zarządców dróg, by 
równieŜ wykonywali tego typu czynności. 

• Z uwagi na brak reakcji Zarządu Dróg Wojewódzkich na wniosek o usytuowanie zielonej 
tabliczki informacyjnej z napisem „Zakrzewska Osada”, znak ten w postaci białej 
tabliczki, zamontowała Gmina. 

• W sprawie konieczności wycinki odrastających gałęzi Gmina wysłała pismo do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich.  

• Droga tłuczniowa Zakrzewek-Nowy Dwór, z uwagi na dowoŜenie dzieci autobusem do 
szkoły w Zakrzewku, jest pod stałym nadzorem słuŜb drogowych.  
W momencie pojawienia się dziur staramy się je na bieŜąco łatać. Proponowany 
gruntowny remont z tzw. „schetynówki” w tym momencie jest niemoŜliwy z uwagi na 
zakończenie finansowania tego działania. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo czy będą 
następne edycje tej formy dofinansowania remontu dróg. Wspomniana droga  
nr 020206C posiada dokumentację budowlaną na przebudowę, w związku z czym  
w 2011 r. planuje się częściowy jej remont na odcinku około 200 mb. 

• Łatanie dziur na ulicy Brzozowej w Więcborku nastąpi zgodnie z planowanym 
harmonogramem tj. do połowy listopada.  

• Nawierzchnia w ulicy Lipowej w Więcborku nadaje się do gruntownej przebudowy, trwa 
doraźne utrzymanie jej przejezdności. Remont przedmiotowej drogi planuje się umieścić 
w projekcie budŜetu na rok 2011. 

• Po dokonaniu lustracji drogi powiatowej Lubcza-Borzyszkowo, w uzgodnieniu  
z Zarządem Drogowym w Sępólnie, ustalono, iŜ oznakowanie drogi jest prawidłowe. 
Wynika ono z geodezyjnego połoŜenia wsi Runowo, której tablica z nazwą miejscowości 
znajduje się przy drodze powiatowej, na granicy z Lubczą. 

• W związku z wykonaną dokumentacją przebudowy drogi gminnej nr 020217C Czarmuń - 
Puszcza – Zabartowo planuje się w roku budŜetowym 2011 wykonanie budowy około 100 
mb odcinka drogi. Przedmiotem robót ma być wjazd od drogi wojewódzkiej w stronę 
Puszczy. 

• Od bieŜącego roku zadania w pasie dróg wojewódzkich np. chodniki, ścieŜki rowerowe, 
odwodnienie wykonywane są na tzw. zasadach „DIS” (Drogowa Inicjatywa 
Samorządowa), gdzie naczelną zasadą jest współfinansowanie przez samorząd gminny w 
wysokości 60% kosztów zadania. Gmina Więcbork złoŜyła wniosek na 2011 rok na 
zadania: budowa chodnika we wsi Witunia oraz remont chodnika na ulicy Pocztowej 
Więcborku. ŚcieŜka rowerowa w stronę Zabartowa do Zakładu Gabi – Bis moŜe zostać 
ujęta w następnych latach. 

• Sprawę zaniŜeń w asfalcie drogi wojewódzkiej nr 241 przy wjeździe do szkółki leśnej 
skierowano do zarządcy drogi. Na dziś miejsca takich uszkodzeń zostały oznakowane 
przez Zarządcę sprayem. 

• Gmina złoŜyła dokumentacje na chodnik Więcbork – Witunia do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. Spodziewana odpowiedź na powyŜsze – do 15 grudnia br. 
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• Plac Zabaw w Pęperzynie II zostanie przewidziany we wniosku na dofinansowanie  
w ramach Programu Odnowy Obszarów Wiejskich. 

• W drodze przetargu wyłoniony został wykonawca który podejmie prace wykończeniowe / 
stan surowy / mieszkań socjalnych w Pęperzynie. Kwota wynosi 65.000,00 zł. Mieszkania 
powinny zostać jeszcze w tym roku oddane do uŜytku. 

• DzierŜawcą części budynku w którym mieści się Ośrodek Zdrowia w Pęperzynie jest 
Spółka „Rovita”, częściowo Gmina. Ze względów finansowych w najbliŜszym czasie nie 
przewiduje się ocieplenia tegoŜ budynku. 

• Sprawę dotyczącą utwardzenia drogi powiatowej Lubcza-Borzyszkowo przekazano do 
Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. 

• W chwili obecnej brak jest środków finansowych na budowę nowych punktów 
świetlnych. Koszt jednego punktu świetlnego, przy załoŜeniu, Ŝe istnieje linia 
energetyczna, wynosi około 5 000 zł. W przyszłorocznym budŜecie planuje się kwotę 
około 30 000 zł na nowe, niezbędne punkty świetlne. 

• W chwili obecnej trwają uzgodnienia z rolnikami oraz przedsiębiorcami posiadającymi 
odpowiedni sprzęt do odśnieŜania dróg gminnych. Uzgodnieniom podlegają ceny 
jednostkowe oraz przedmiotowe odcinki dróg na terenie danego sołectwa.  

• Problem w kwestii parkowania przy szkołach powiatowych istnieje, jednakŜe jeŜeli zakaz 
ten tam obowiązuje, to chociaŜby ze względów bezpieczeństwa naleŜałoby go 
przestrzegać. W tej materii policja egzekwuje istniejący stan prawny. 

• MontaŜ monitoringu na skrzyŜowaniu ulic Złotowskiej, Wyzwolenia i Hallera wymaga 
posiadania przekaźnika sygnału. JeŜeli taką pozycję uda się umieścić  
w przyszłorocznym budŜecie, to przyszły Włodarz gminy będzie mógł takowe zadanie 
zrealizować. 

• Deklaracja podatkowa działających Elektrowni Wiatrowych. Skarbnik wyjaśnił, Ŝe jeŜeli 
chodzi o osoby prawne, to termin złoŜenia deklaracji upływa 15 stycznia 2011 roku, 
zatem na dzień dzisiejszy Firma nie miała obowiązku złoŜenia takiej deklaracji. 
Prawdopodobnie, z uwagi na to, Ŝe grunt jest dzierŜawiony, nie będzie to deklaracja a 
informacja od osoby fizycznej. Jednak na dzień dzisiejszy Spółka, która wybudowała 
wiatraki nie posiada jeszcze certyfikatu, więc nie miała obowiązku złoŜenia tej informacji. 
Orientacyjny dochód gminy, to prawdopodobnie 20.000,00 EURO w skali roku od 
jednego wiatraka. 

• Po dokonaniu wizji lokalnej na osiedlu Piastowskim zwrócono mieszkańcom uwagę,  
iŜ umieszczanie składu z opałem na poboczu drogi stanowi zajęcie pasa drogowego,  
co wiąŜe się z uiszczeniem opłaty za powyŜsze. Uzgodniono, iŜ w terminie do  
15 listopada posiadacze opału uporządkują pas drogowy. 

• Dotychczas kontrole gospodarki odpadami odbywały się w połączeniu z kontrolą 
gospodarki ściekowej. Planuje się przeprowadzić kontrole podpisanych umów na odbiór 
odpadów stałych na terenie miasta Więcborka, ze szczególnym uwzględnieniem osiedla 
Piastowskiego. 

• Prace porządkowe na więcborskiej Promenadzie posuwają się do przodu. Teren ten 
systematycznie zyskuje na wyglądzie.  

 
Odpowiedzi na interpelacje z bieŜącej sesji: 

 
• KrawęŜniki na ulicy Brzozowej w Więcborku zgodnie z uzgodnieniem,  

z kierownikiem Referatu UM, zostaną zamontowane. 
• Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski zajmie się sprawą oznakowania  

miejscowości Pęperzyn II. 
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• Wykonanie koncepcji rozbudowy pomnika „Orła Białego” zlecone zostało firmie 
„Omega”. Procedura rozbudowy wymaga bowiem spełnienia wszystkich formalności, 
jakie naleŜy poczynić przy budowie. W przyszłym roku nastąpi rozbudowa  
i odnowienie cokołu pomnika, tak by mógł on zdobić i słuŜyć mieszkańcom Więcborka. 

•  We wnioskach skierowanych przez Komisję Oświaty /../ do Burmistrz Więcborka, 
domaga się ona pewnych środków. Z chwilą powstania pewnego prowizorium 
budŜetowego Burmistrz odniesie się do wszystkich uwag Komisji na piśmie. 

• W chwili obecnej prowadzona jest oŜywiona korespondencja z Nadleśnictwem  
w Runowie Krajeńskim w sprawie moŜliwości wykupu ziemi przy Świetlicy  
w Zakrzewku. NaleŜy mieć nadzieję, ze zakończy się ona dla Gminy pozytywnie. 

• W sprawie konieczności budowy odcinka wodociągu w Sołectwie Zgniłka Burmistrz 
przeprowadzi rozmowę z Kierownikiem referatu UM p. Michałem Bąkiem.  

• Burmistrzowi udało się ściągnąć protokół z zebrania Spółek Wodnych w Sępólnie 
Krajeńskim. Podsumowanie tego spotkania w protokole ujęto w następujący sposób / 
wnioski/: 
- wystąpić do Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego w sprawie powierzenia 
lokalnymi gminnym spółkom wodnym z terenu powiatu sępoleńskiego konserwacji 
cieków podstawowych oraz dzielenia zakresu prac na mniejsze odcinki cieków. 
- wniosek skierowany do ustawodawcy do zliberalizowania przepisów dotyczących 
uzyskania zezwoleń w sprawie budowy zbiorników retencyjnych. 
- zwiększenie środków na konserwacje cieków podstawowych. Rozgraniczenie środków 
na konserwację cieków podstawowych oraz utrzymanie wałów powodziowych. 
- umoŜliwienie poszczególnym spółkom uczestniczenia w przetargach na wykonywanie 
prac awaryjnych na ciekach podstawowych na swoim terenie. 
- pozostawienie biura terenowego w Nakle Nad Notecią – nie przenoszenia go do 
Bydgoszczy. 
- umoŜliwienie korzystania z Funduszy Europejskich przez spółki wodne. 
- wpisanie gminnych spółek wodnych jako beneficjentów środków unijnych  
- aktualizacja map terenów konkurencyjnych. 

• W projekcie budŜetu na 2011 rok zostanie uwzględniona inwestycja dotycząca budowy 
parkingu na Osiedlu BoWiD w Więcborku.  
 

Po zrealizowaniu tego punktu porządku obrad Przewodniczący RM ogłosił 
dziesięciominutowa przerwę. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna GraŜyna Sowińska niejako kontynuując punkt poprzedni powiedziała, Ŝe pytając  
o odpowiedzi na wnioski jakie skierowała do Burmistrza komisja Oświaty /…/ zdecydowanie 
nie chodziło jej o kwestie finansowe. Chciała natomiast, chociaŜby z uwagi na zgromadzone 
quorum, Burmistrz Więcborka wyjaśnił dziwną zaistniałą sytuację tj. pojawienie się tablicy na 
pomniku „Orła Białego”, pomimo wcześniejszego zapewnienia o nie umieszczaniu na 
pomniku Ŝadnych tablic przed jego rozbudową. Radnej nie chodziło tu o deprecjonowanie 
powieszenia tej tablicy ale z tego, co jej wiadomo, w samym zamyśle pomnik „Orła Białego”  
/ odpowiedni zapis w uchwale Rady Miejskiej/ jest miejscem upamiętniającym ofiary z ternu 
gminy. Są dwie tablice, które na tym pomniku miały zawisnąć - tablica upamiętniająca Ofiary 
Katynia  i śołnierzy Górników. Pytanie dlaczego nie umieszczono na cokole pomnika tych 
tablic, a inną umieszczono. Radna poprosiła Burmistrza Więcborka o ustosunkowanie się do 
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tego faktu. Wniosek taki został przekazany za pośrednictwem jednego z mieszkańców przez 
środowiska kombatanckie. Jedno z tych Środowisk było na tyle „zdenerwowane „ 
opóźnieniem w umieszczeniu ich tablicy, Ŝe udało się do księdza pytaniem o moŜliwość 
umiejscowienia jej w Kościele Parafialnym. Zatem tym Środowiskom, zdaniem radnej, naleŜą 
się krótkie słowa wyjaśnienia.  
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe tablica zamówiona przez Urząd Miejski zawisła na pomniku / 
przyczyny techniczne – Ŝeby nie uległa zniszczeni/, natomiast nie było do tej pory 
uroczystego jej odsłonięcia. Co zaś do tablicy śołnierzy Górników, to jesteśmy piata gminą, 
w której taka tablica będzie. Burmistrz zastanawiał się skąd oburzenie radnej, skoro wszystkie 
dotychczasowe tablice upamiętniające Ŝołnierzy górników, czy teŜ Ŝołnierzy górników 
pracujących w kopalniach, wiszą w kościołach i taka była pierwotna wola, i obecna wola 
głównych fundatorów tejŜe tablicy. Oni nie są zainteresowani, nie byli zainteresowani od 
samego początku, Ŝeby ta tablica wisiała na naszym pomniku. Koncepcje usytuowania tablicy 
były róŜne , jedną z propozycji jakie padły było umieszczenie jej na pomniku „Orła Białego”  
i z tego oczywiście Gmina się nie wycofuje. Bydgoski Zarząd wpierw zwrócił się do Księdza 
Proboszcza prosząc, by tablica znalazła swoje miejsce w kościele na co ten przystał. To była 
decyzja Zarządu, nie Gminy. Odsłonięcie tablicy ma nastąpić około Święta Św. Barbary,  
a Urząd chętnie czynnie włączy się w te obchody.  
 
 
Ad. 21 ZłoŜenie podziękowań Burmistrzowi i przedstawicielom poszczególnych jednostek 
organizacyjnych Urzędu Miejskiego, organizacjom społecznym, sołtysom i stowarzyszeniom 
działającym na terenie gminy Więcbork 
 

WYSTĄPIENIE PRZEWODNICZ ĄCEGO RADY MIEJSKIEJ  
 
„ Wysoka Rado, Szanowni zaproszeni Goście. 
 
W mijającej V kadencji Rady odbyły się 53 sesje, w tym 5 sesji nadzwyczajnych. W skład 
struktury organizacyjnej Rady wchodzi 7 Komisji, w tym: 1 obligatoryjna – Komisja 
Rewizyjna, 5 Komisji stałych, 1 doraźna – Komisja Statutowa. 
Komisja Rewizyjna – 5 radnych / Przewodniczący – Ireneusz Balcer /; Komisja BudŜetu  
i Finansów – 10 radnych / Przewodniczący Jerzy Urbaniak /; Komisja Oświaty Kultury i 
Sportu – 8 radnych / Przewodnicząca – GraŜyna Sowińska /; Komisja Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii 
Europejskiej – 7 radnych / Przewodniczący – Stanisław Piłka /; Komisja Zdrowia i Opieki 
Społecznej – 5 radnych / Przewodnicząca – Barbara Bury; Komisja Inwentaryzacji, 
Wspierania Inicjatyw Dotyczących Rynku Pracy i Promocji, oraz Handlu i Usług – 4 radnych 
/ Przewodniczący – Stanisław Posieczek /; Komisja Statutowa – 4 radnych / Przewodniczący 
Tadeusz Mrozinski /. Skład Prezydium Rady: Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej, Tadeusz Mrozinski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Józef Kosiniak – 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
Ilość odbytych posiedzeń przez poszczególne Komisje: 
- Komisja BudŜetu i Finansów – 48 
- Komisja Rewizyjna   – 27 
- Komisja Oświaty Kultury i Sportu – 35 
- Komisja Rolnictwa /… /  - 52 
- Komisja Zdrowia /…/  - 12 
- Komisja Inwentaryzacji /…/ - 13 
- Komisja Statutowa /…/  - 10 
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Rada Miejska w tym okresie podjęła 409 uchwał. Uchwały dotyczyły następującej 
problematyki: 
1) Organizacyjno-administracyjnej. 
2) Oświaty, Kultury i sportu. 
3) BudŜetu i finansów. 
4) Kredytów, obligacji, poŜyczek i poręczeń. 
5) Podatków i opłat lokalnych. 
6) Taryf na wodę i ścieki. 
7) Ochrony środowiska i rolnictwa. 
8) Zagospodarowania przestrzennego. 
9) Nieodpłatnego przejęcia mienia. 
10) SprzedaŜy nieruchomości. 
11) SprzedaŜy lokali mieszkalnych. 
12) Odpłatnego nabycia nieruchomości. 
13) Gminnego Programu Budowy Przydomowych Oczyszczalni Ścieków. 
Itp. 
Ilość zgłoszonych interpelacji – 258. 
 
Zakres działalności Komisji rewizyjnej i stałych Komisji Rady Miejskiej. 
Komisja Rewizyjna pracowała zgodnie z zatwierdzonym planem pracy. Szczegółowe 
sprawozdania z działalności, Komisja kaŜdego roku przedstawiał Przewodniczący Komisji na 
sesji Rady Miejskiej. 
Stałe Komisje rady pracowały podobnie tj. w oparciu o plany pracy zatwierdzane na początku 
kaŜdego roku przez Radę. Ich głównym celem było opiniowanie wszelkich projektów uchwał 
przedkładanych przez Burmistrza Więcborka oraz ścisła współpraca z Przewodniczącym 
Rady na odcinku realizacji planu pracy Rady Miejskiej. Poszczególne Komisje niezaleŜnie od 
tych obligatoryjnych zadań zajmowały się zgodnie ze swoim kierunkiem, analizą róŜnych 
problemów związanych z gminą i wyciąganiem odpowiednich wniosków i opinii, które 
ułatwiały pracę Rady Miejskiej na sesjach. 
Jako Przewodniczący Rady starałem się utrzymywać ścisłą współpracę z Burmistrzem 
Więcborka, Sekretarzem Gminy oraz Kierownikami Referatów i Dyrektorami samodzielnych 
jednostek organizacyjnych Urzędu Miejskiego. Spotkania z Burmistrzem miały przede 
wszystkim charakter roboczy, odbywały się z inicjatywy Burmistrza i mojej w miarę 
potrzeby. Dzięki tej formie wszystkie problemy były rozwiązywane na bieŜąco w momencie 
ich zaistnienia, co naleŜy oceniać jako pozytywne osiągnięcie. Mając na uwadze konieczności 
znajomości problematyki poruszanej na posiedzeniach Komisji, uczestniczyłem we 
wszystkich ich spotkaniach. Na wszystkie sesje Rady Miejskiej zapraszani byli:  
• Sołtysi. 
• Przedstawiciele radia i prasy. 
• Przedstawiciele Starostwa. 
• Osoby referujące omawiany problem. 
• Kierownicy referatów i dyrektorzy samodzielnych jednostek organizacyjnych Urzędu 

Miejskiego uczestniczyli w sesjach zgodnie z Ŝyczeniem Kierownictwa Urzędu  
w zaleŜności od potrzeb i konieczności zapewnienia sprawności pracy w Urzędzie. 

 
Wysoka Rado, przez cały czas starałem się równieŜ utrzymywać ścisły kontakt i współpracę  
z organizacjami społecznymi, sołtysami, stowarzyszeniami orz instytucjami działającymi na 
teranie gminy, nawet powiatu w miarę potrzeby. 
 
Wysoka Rado, Szanowni zaproszeni goście. 
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Zanim przystąpię do podziękowań za współpracę w mijającej kadencji pozwolę sobie zwrócić 
uwagę Państwa na osiągnięcia o poraŜki jakie miały miejsce w okresie tych czterech lat  
w naszej gminie, a dotyczyły one między innymi radnych Rady Miejskiej. 
O efektach, czy poraŜkach w kaŜdej gminie niewątpliwie decyduje organ uchwałodawczy  
i wykonawczy, stąd kiedy będę wymawiał słowo osiągnęliśmy, czy ponieśliśmy poraŜkę, 
będę Mia na myśli Radę Miejską i Burmistrz Więcborka. Nie wyobraŜam sobie, by na 
szczeblu gminy bez właściwej współpracy Rady Miejskiej i Burmistrza Więcborka, moŜna 
było odnosić optymalne sukcesy i w sposób racjonalny wydatkować kaŜdą złotówkę 
podatnika. Między tymi organami, mając na uwadze dobro gminy i jej mieszkańców , musi 
występować sprzęŜenie zwrotne. Bynajmniej nie oznacza to, Ŝe w kaŜdej sprawie musi 
występować jednomyślność. Gdyby tak było, byłoby bardzo źle. W wyniku róŜnych 
Stanowski, poglądów, zdań oraz ich ścierania się, rodzi się dobro – między innymi gminy. W 
kaŜdym jednak razie, zawsze naleŜy dąŜyć do wywaŜonego porozumienia mając na uwadze 
dobro podatnika. Natomiast stanowisko „nie, bo nie” nigdy nie powinno mieć miejsca.  
Wysoka Rado, Szanowni Zaproszeni Goście, okres minionych 4 lat dla władzy samorządowej 
był bardzo trudny. Jako radni odczuwaliśmy to bardzo często bo: 
Po pierwsze – naleŜało wybrać właściwą strategię w planowaniu związanym z rozwojem 
gminy i zdecydować, czy przyjąć strategię proinwestycyjną, czy strategię stagnacji. Strategia 
proinwestycyjna oznaczała jednocześnie pogodzenie się ze zwiększonym zadłuŜeniem gminy. 
Strategia stagnacji natomiast- cofnięcie się gminy i jej społeczności do ty łuna tle innych 
spieszących do przodu. 
Wybraliśmy strategię proinwestycyjną. Uzasadnienie dodatkowe tej decyzji – lata 2007 -
2010, to okres moŜliwości zdobycia środków finansowych zewnętrznych w tym unijnych. 
Lata 2007 – 2010, to okres w którym przetargi na wykonawstwo planowanych zadań 
inwestycyjnych obniŜają wartość kosztorysową o 20-30 %, a czasem nawet 40%. 
Pzredsiębiorcy – kandydaci na wykonawcę w wyniku walki o wygranie przetargu, zdobycie 
frontu robót dla swego zakładu, obniŜają proponowaną wartość wykonywanej usługi nawet za 
cenę obniŜenia zysku. 
Biorąc powyŜsze pod uwagę, moŜna postawić następujące pytanie – czy tak korzystnego 
okresu nie naleŜy w sposób maksymalny wykorzystać? W naszej gminie uznaliśmy, Ŝe tak. 
Po przyjęciu takiego stanowiska trzeba było przezwycięŜyć nawał prac związanych 
przygotowaniem: 
- odpowiednich uchwał, 
- dokumentacji technicznych, pozwoleń, 
- programów unijnych, 
- planów rozwoju miejscowości - sołectw, 
- symulacji finansowych, które wskazywały jak daleko moŜna się posunąć w tych 
poczynaniach nie dopuszczając do zachwiania płynności finansowej, czy jej równowagi. 
Wysoka Rado, Szanowni Zaproszeni Goście, po tym wprowadzeniu pozwolę sobie 
przedstawić w ogólnych zarysach końcowe efekty jakie osiągnęliśmy w latach 2007 – 2010  
w naszej gminie. Rozpocznę od miasta. WaŜniejsze osiągnięcia inwestycyjne na terenie 
Więcborka: 
1. Rozprowadzenie sieci kanalizacyjnej 8,5km. Dotyczy to: ulic – Strzeleckiej, Rybackiej, 

Sportowej, Kościuszki, Wyzwolenia oraz Promenady i całego Osiedla Słonecznego. 
Wartość kosztorysowa – powyŜszego 5 mln zł Wartość po przetargu około 4,5 mln zł. 
Zadanie to zrealizowano przy udziale środków finansowych unijnych w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego. Udział naszej gminy łącznie z kosztami niekwalifikowanymi 
wysoki – 69%. 
2. Modernizacja ulicy Kościuszki, Krasickiego, Hanki Sawickiej i Promenady połączona  

z połoŜeniem nowej nawierzchni – polbrukowej, łącznie z odprowadzeniem wody 
deszczowej / środki finansowe własne gminy /. 
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3. Dwa parkingi – osiedle BoWiD, teren obok kościoła. / środki własne gminy/. 
4. Termomodernizacja obiektów oświaty samorządowej – Szkoła Podstawowa  

w Więcborku, Gimnazjum w Więcborku, Przedszkole w Więcborku. Wartość 
kosztorysowa około 1,3 mln zł. Wartość po przetargach około 930 tys. zł. Zadanie 
realizowane przy udziale środków unijnych – Regionalny Program Operacyjny. Udział 
środków zewnętrznych 75 %. 

5. ŚcieŜka rowerowa – zadanie realizowane jako wspólna inwestycja z gmina Sępólno 
Krajeńskie. Wartość kosztorysowa części inwestycyjnej naszej gminy około 7,5 mln zł. 
Realizacja zadania w roku bieŜącym obejmowała zadania o wartości kosztorysowej 4 mln 
zł., jako I etap. Po przetargu ponad 2 mln zł. Udział środków zewnętrznych unijnych  
60 %. To zadanie jest dla naszej gminy bardzo korzystne. W ostatecznym rozliczeniu po 
przetargach i udziale środków unijnych, wkład finansowy naszej gminy nie będzie 
większy niŜ około 2 mln zł, a wartość kosztorysowa 7,5 mln zł. 

Osiągnięte efekty są dla naszego miasta bardzo korzystne, gdyŜ w zakres tego zadania 
wchodzą: Nowy Dwór / chodnik – polbruk, odprowadzenie wody deszczowej/, Łopiennik / 
chodnik na dwóch ulicach – nawierzchnia polbruk + odprowadzenie wody deszczowej; alejka 
chodnik łącząca osiedle z centrum miasta – polbruk /, alejka polbrukowa w Lasku Miejskim 
prowadząca na teren przyległy do jeziora. II etap rok 2012 – zagospodarowanie terenu 
przylegającego do jeziora – wartość kosztorysowa 3,5 mln zł. Zakres zadania – pomost / 
molo/ budynek sanitarno-gospodarczy, boiska / róŜne/. Środki zewnętrzne zabezpieczone. 
6. Kapitalny remont połączony z modernizacją budynku stanowiącego zaplecze na cele 

kulturalno-sportowe w Lasu Miejskim + muszla koncertowa / środki finansowe własne 
gminy. 

7. Remonty szkół – Gimnazjum, Szkoła Podstawowa, Przedszkole Gminne / środki 
finansowe własne gminy /. 

8. Budowa placów zabaw / środki własne gminy /. Osiedle Słoneczne około 20.000,00 zł, 
obok parkingu przy jeziorze – ul. Wodna i Potulickich/ wykonanie w miesiącu 
październik /listopad 2010 wartość zadania ok. 80.000,00 zł. 

9. Boisko wielofunkcyjne przy  Gimnazjum w Więcborku – udział finansowy Ministerstwo 
Sportu – około 190.000,00 zł . Koszt ogólny około 480.000,00 zł. 

10. Modernizacja placu Jana Pawła II w ramach programu „Rewitalizacja”. Zabezpieczone 
środki finansowe w ramach tego programu – wysokość około 1,4 mln zł. Termin realizacji 
2011/2012. Zakres zadań ustalony – dokumentacja w trakcie przygotowywania. 

11. Chodniki – budowane ze środków BudŜetu Gminy – Ulica Kościuszki / 350 mb /; ulica 
Krasickiego i Hanki Sawickiej /350 mb /; Promenada / 250 mb /. 

12. Remont połączony modernizacją Ośrodka Kultury i Urzędu Stanu Cywilnego / środki 
własne gminy /. 

13. Remont wewnątrz budynku Urzędu Miejskiego / środki własne gminy / 
 

WaŜniejsze osiągnięcia na terenie gminy Więcbork – sołectw 
 
1) Sieć wodociągowa – 98 km 

Rok 2007 – 22km 
Rok 2008 – 30,4km 
Rok 2009 – 27km 
Rok 2010 – 19km 

 
Sieć wodociągową rozprowadzono w 13 sołectwach. Dziś moŜemy z satysfakcją stwierdzić, 
Ŝe wszystkie sołectwa są zwodociągowane  po długim okresie  wyczekiwania ze strony 
rolników – społeczności wiejskiej. Na dzień dzisiejszy pozostały jedynie pojedyncze posesje 
oddalone od centrum wsi, do których w miarę moŜliwości finansowych i potrzeb mogą być 
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prowadzone przyłącza. Są to obiekty według mego określenia naleŜące do tzw. „odprysków”. 
NaleŜy jednak podkreślić, Ŝe na terenie gminy są jeszcze sieci wodociągowe wybudowane  
w dalekiej przeszłości z rur azbestowych. Dotyczy to między innymi Sypniewa i ulicy 29 
Stycznia, Pęperzyna, czy Runowa i Więcborka. Zadanie związane z rozprowadzaniem sieci 
wodociągowej w ostatnich trzech latach jest realizowane  z bardzo dobrym skutkiem przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej. Gmina na ten cel przeznaczyła środki finansowe w ramach 
powiększenia kapitału zakładowego. Koszt jednego km kształtował się w granicach 35.000,00 
zł przy systemie zleconym wyniósłby około 80.000,00 zł.. Wykonawstwo systemem 
gospodarczym pozwoliło nam na duŜe oszczędności finansowe. 
 
2) Kanalizacja sołectwa Sypniewo w ramach Programu Odnowy Obszarów Wiejskich. 

Udział środków finansowych unijnych 75% . Długość sieci komunalnej 4,3km. Wartość 
kosztorysowa – około 4 mln zł. Wartość po przetargu – około 2,5 mln zł. Zadanie 
wykonywane w dwóch etapach: I etap – rok 2009; II etap – rok 2010. Udział środków 
finansowych gminy około 700.000,00 zł. Inwestycja wybitnie ekonomiczna. 

3) Świetlice i place zabaw I etap – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich. Udział środków 
unijnych 75% . Wartość wykonawcza około 640.000,00 zł. Program obejmował 13 
sołectw – świetlic oraz 6 sołectw – place zabaw.  

4) Drogi. 
 Nawierzchnie asfaltowe – 3,1km. 
• Sypniewo – Wilcze Jary – 0,7km w ramach Funfuszu Odnowy Gruntów Rolnych; 
• Czarmuń – Puszcza – 1,6km. Fundusz Marszałkowski / f. Spójności /; 
• Zabartowo II etap – 0,4km. Środki finansowe Urzędu Gminy; 
• Pęperzyn – 0,4km. Środki finansowe  gminy; 
Nawierzchnie z kruszywa – 4,4km 
• Wilcze Jary – 1,3km; 
• Puszcza – Zabartowo – 0,6km; 
• Zgniłka – 0,6km; 
• Borzyszkowo - 0,6km; 
• Dalkowo – 0,9km; 
• Klarynowo – 0,4km; 

 
5) Parking Sypniewo 
6) Chodniki – przy udziale Powiatu 1400mb. Środki finansowe – Fundusz Gminy 1670mb. 

Chodniki wybudowane przy udziale Powiatu – Powiat dostarcza krawęŜniki + polbruk/ 
dokumentacja i robocizna – gmina. 

• Więcbork – Plebanka – około 1,2km / udział Powiatu / 
• Suchorączek około 0,1km / udział Powiatu / 
• Zakrzewek około 0,1km / udział Powiatu / 
Chodniki wybudowane przy udziale środków finansowych pochodzących z budŜetu gminy. 
• Sypniewo – 120mb 
• Runowo – 600mb 
• ul. Kościuszki Więcbork – 350mb 
• Promenada – Więcbork – 250mb 
• ul. J. Krasickiego i Hanki Sawickiej w Więcborku – 350mb 
 
7) Budowa boisk. 
a) Wykonane systemem gospodarczym ( prace społeczne ) 
- Sypniewo, Zabartowo, Jastrzębiec / przy bardzo małym udziale pomocy finansowej  
z budŜetu gminy/ 
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b) Wybudowane przy udziale środków finansowych zewnętrznych 
- boisko: w Lubczy, Wituni, Pęperzynie. Wartość wykonawcza – po przetargu około 
250.000,00 zł. Udział środków finansowych zewnętrznych około 100.000,00 zł/ środki własne 
gminy około 150.000,00 zł. 
8) Budowa zaplecza na boisku sportowym w Sypniewie. Wartość po przetargach około 
350.000,00 zł. Udział środków finansowych zewnętrznych w ramach Wieloletniego Programu 
Rozbudowy Bazy Sportowej – około 120.000,00 zł. 
9) Remonty połączone z modernizacją dotyczą:  Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu, 
Pęperzynie, Runowie Krajeńskim, Sypniewie i Zakrzewku. 
10) Plebanka – plac zabaw. Wartość około 25.000,00 zł. Środki finansowe własne. 
 
Wysoka rado, Szanowni Zaproszeni Goście 
Być moŜe , Ŝe dziś ze strony mieszkańców, czy nawet Was obecnych na tej Sali, moŜe paść 
następujące stwierdzenie „podajecie osiągnięcia, szczycicie się nimi, ale co będzie mogła 
uczynić nowo wybrana władza samorządowa – Rada i Burmistrz, skoro doprowadziliście do 
zwiększonego zadłuŜenia gminy” 
Biorąc to pod uwagę pozwolę sobie przedstawić Państwu sytuację jaką pozostawiamy  
w ramach testamentu Burmistrzowi i Radnym następnej kadencji. Myślę, Ŝe nie będą się 
nudzić, ale od samego początku muszą rozpocząć intensywną pracę, bo tego będzie wymagała 
sytuacja. OtóŜ, co jest juŜ przygotowane i zatwierdzone: 
1. Przygotowano dokumentację łącznie z pozwoleniem na budowę i posiadanym 

porozumieniem  z marszałkiem Województwa, Starostą i Burmistrzem Więcborka na 
budowę ronda i modernizację przyległych do niego ulic około 2km od strony Sępólna 
Krajeńskiego. Koszt inwestycji ponad 4 mln zł. – 50% środki zewnętrzne, pozostałe 50% 
kosztów pokrywają po równo: Marszałek Województwa, Starosta Sępólna, Burmistrz 
Więcborka. Stad teŜ zadanie to naszą gminę kosztować będzie około 700.000,00 zł. 
Zadanie rusza na wiosnę – zakończenie zadania jesień 2011 roku.  

2. Budowa Drogi na Osiedlu Piastowskim przy udziale środków zewnętrznych – unijnych w 
ramach regionalnego Programu Operacyjnego / ulica Bolesława Krzywoustego, i Ulica 
Kazimierza Wielkiego /. Konkurs odbył się w październiku bieŜącego roku. Zadanie rusza 
na wiosnę 2011 roku. 

3. Budowa kanalizacji  i całkowita modernizacja stacji wodociągowej na Plebance. Zadanie 
będzie realizowane przez  Zakład Gospodarki Komunalnej – Spółki jednoosobowej 
Urzędu Miejskiego Więcbork w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Dofinansowanie zewnętrzne 65%. Wartość kosztorysowa zadania  powyŜej 3,5 mln zł. 
Środki finansowe ze strony Gminy 900.000,00 zł zabezpieczyliśmy na to zadanie 
przekazując je na konto Zakładu Gospodarki Komunalnej w ramach zwiększenia kapitału 
zakładowego. Konkurs przewidziany jest w miesiącu listopadzie tego roku. Termin 
rozpoczęcia zadania - wiosna 2011 roku. 

4. Remont świetlic i budowa ogródków jordanowskich – placów zabaw na terenie gminy 
w ramach II etapu. Budowa – zadanie, będzie realizowane w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich – 75% dofinansowania. Dotyczy to tych sołectw, które takie zadanie 
mogą realizować, a do tego czasu jeszcze tego nie uczyniły. Konkurs odbędzie się  
w miesiącu listopadzie tego roku.. wartość kosztorysowa zadania – około 600.000,00 zł. 

5. Termomodernizacja szkół wiejskich i Przedszkola w Sypniewie. Zadanie będzie 
realizowane przy udziale środków finansowych zewnętrznych – Regionalny Program 
Operacyjny. 

6. Przygotowana dokumentacja, łącznie z pozwoleniem na budowę na salę gimnastyczną  
w Sypniewie. Program został złoŜony w Urzędzie Marszałkowskim. Odbyły się teŜ 
konsultacje z Marszałkiem Województwa w Urzędzie marszałkowskim w Toruniu.  
W skład zespołu uczestniczącego w spotkaniu z Marszałkiem weszli: Burmistrz 
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Więcborka, Przewodniczący Rady Miejskie, Skarbnik Gminy, Dyrektor Biura Obsługi 
Oświaty Samorządowej, Kierownik ds. Rozwoju i Promocji Urzędu Miejskiego –  
p. Sikorska. Wartość kosztorysowa zadania około 5 mln zł.. Zadanie musi być 
realizowane z trzech źródeł finansowania – Marszałka, Instytucji Sportowej i Gminy. 
Gminę na inne formy realizacji tego zadania nie stać. 

7. Kontynuacja II etapu budowy ścieŜki rowerowej koncentrującej się w obrębie jeziora – 
teren plaŜy. Zadanie będzie realizowane przy udziale środków zewnętrznych – unijnych. 
Wartość kosztorysowa około 3,5 mln zł. Udział środków unijnych 60%.Zadanie 
realizowane w ramach programu wspólnego z gminą Sępólno Krajeńskie. Przewidywany 
termin realizacji - 2012 rok. 

8. Zaawansowana dokumentacja na budowę sieci kanalizacyjnej w Wituni i Runowie 
Krajeńskim. 

Szanowni zaproszeni Goście na podstawie powyŜszych danych wydaje mi się, iŜ władza 
samorządowa / Rada i Burmistrz Więcborka / nowej kadencji, otrzymują niezłą masę 
spadkową. 
 
Wysoka rado, Szanowni Zaproszeni Goście. 
W testamencie spadkowym pozostawiamy równieŜ sprawy niezałatwione – będące naszą 
poraŜką. 
1) Nierozwiązany problem mieszkań w gminie, w tym mieszkań socjalnych. Poczyniono w 

ostatnim okresie pewne kroki twórcze, ale ograniczające się jedynie do dyskusji na 
spotkaniu nieoficjalnym burmistrza Więcborka z radnymi Rady Miejskiej. Konsultacje idą 
w tym kierunku, aŜeby w zamian za teren pod budowę bloków mieszkalnych uzyskać 
kilka mieszkań dla gminy. Gminy nie stać w obecnym czasie na budowę mieszkań 
socjalnych pomimo ich braku. Wynik konsultacji – upowaŜnienie Burmistrza Więcborka 
do zlecenia wykonania wyceny działki około 1,2ha przeznaczonej zgodnie z planem 
zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo mieszkaniowe o wysokości do 12m. 
Wykonanie aktualnej inwentaryzacji sytuacji na odcinku mieszkań socjalnych w gminie. 

2) Nie podjęto konkretnych decyzji dotyczących funkcjonowania Administracji Zasobów 
Komunalnych w gminie. ZadłuŜenie Zakładu wynosi około 450.000,00 zł. Brak 
moŜliwości ściągnięcia zadłuŜeń od większości lokatorów. Program naprawczy 
przedstawiony przez Kierownika AZK, praktycznie niewykonalny. Najprawdopodobniej 
musi nastąpić ogłoszenie upadłości zakładu zgodnie  
z obowiązującymi przepisami. 
W dalszej kolejności – próby ściągnięcia jak najwięcej zadłuŜeń od lokatorów, oddłuŜenie 
zakładu, a następnie włączenie tego działu Urzędu Miejskiego do Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Wysoka rado, te ostatnie sformułowania wywodzą się raczej z mojego 
punktu widzenia i nie muszą być brane pod uwagę.  

3) Zwiększone, nieuzasadnione koszty funkcjonowania Urzędu Miejskiego. Wzrost ilości 
etatów o 7 w stosunku do stanu na początku kadencji. Wysokość wzrostu kosztów wynosi 
około 390.000,00 zł  rocznie. 
Z pewnością Rada ponosi odpowiedzialność za zaistniałą sytuację. Nie podjęto  
w odpowiednim czasie radykalnego, a zarazem skutecznego stanowiska zatwierdzając 
budŜet na 2010 rok. Zaufanie i wiara w obietnice są dobrą formą współpracy, ale nie 
zawsze skuteczną. Obowiązująca zasada skłania raczej do następującego sformułowania: 
„ufaj, ale kontroluj”. 
Ten problem władza samorządowa nowej kadencji zmuszona będzie rozwiązać, gdyŜ nie 
sposób wydatkować pieniądze podatnika w sposób pozbawiony uzasadnienia. Jest to tzw. 
„przejadanie pieniędzy”. BudŜet na 2011 rok musi być zrównowaŜony, stąd tego typu 
wydatki nie będą mogły być tolerowane. W przeciwnym wypadku zrównowaŜenie 
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budŜetu gminy zostanie osiągnięte kosztem wydatków na drogi, remonty, czy inne usługi 
dla mieszkańców” 

 
 
Wsłuchiwałem się uwaŜnie w Pana wystąpienie i powiem tak - / odnośnie testamentu  
o którym Pan mówił/ uwaŜam, Ŝe szkoda by było Ŝeby to co Pan przed chwila przeczytał, ten 
swoisty „testament”, który Pan sporządził – Mam ogromna prośbę do Pana 
Przewodniczącego, by Pan Przewodniczący przepisał ten „testament” i w trzech 
egzemplarzach, podpisanych przez siebie, wręczył obecnemu Panu Burmistrzowi, Panu 
Piotrowi Węgrzynowi i jeŜeli moŜna, to ja się teŜ na to piszę. Myślę, Ŝe taki „testament” 
warto mieć w tych wyborach. Panie Przewodniczący, to jest na prawdę rzecz, z którą rzadko 
moŜna się spotkać w jakimkolwiek samorządzie i myślę, ze naprawdę warto, by Pan 
przewodniczący to przepisał, podpisał i wręczył w trzech egzemplarzach naszej trójce – 
powiedział Radny Kuszewski. 
 
 
 
 

WYSTAPIENIE BURMISTRZA WI ĘCBORKA  
 
 
„ Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
Powiem tak – nie stoję tu przed Państwem tylko jako Burmistrz ale jako osoba reprezentująca 
między innymi Panią Sekretarz, Pana Skarbnika i cały Urząd. Po tym, co Pan tu przeczytał 
Panie Przewodniczący, cięŜko jest cokolwiek dodać. Nie czas tu i miejsce na polemiki, 
dlatego takowych nie będę tu uskuteczniał, natomiast chciałbym powiedzieć jedną rzecz – 
cokolwiek, ktokolwiek chciał o nas powiedzieć/ o nas – jako o Radzie i o mnie, jak i całym 
Urzędzie/, nikt nie moŜe powiedzieć, ze przespaliśmy te cztery lata. UwaŜam, Ŝe były to 
cztery lata naprawdę cięŜkiej pracy. Pracy zarówno i Rady, jak równieŜ pracy całego Urzędu  
i wszystkich pracowników, którym tutaj z tego miejsca chciałbym bardzo podziękować. 
Wiem, Ŝe na ileś decyzji / i to dotyczy wszystkich nas/ , które podejmujemy w Ŝyciu, Iles 
decyzji jest złych. Kwestia, by w tym Ŝyciu te dobre decyzje przewyŜszały te złe. Mam 
nadzieję, Ŝe nasz bilans w odczuciu społecznym, w ocenie społecznej Bedzie dla nas 
pozytywny i nie będziemy w Ŝaden sposób potępiani , i źle oceniani przez społeczeństwo. Co 
się działo cztery lata temu, wszyscy dobrze wiemy. Cztery lata temu ślubowanie składaliście 
Państwo, ale ślubowanie składał równieŜ nowy burmistrz, który stanął tutaj z głową pełną 
pomysłów i bez zaplecza politycznego. Ja wówczas mówiłem, na co Pan się obruszał Panie 
Przewodniczący, Ŝe „los nas skazał na siebie” i ja powiem tak – naprawdę „los nas skazał na 
siebie” i to wcale nie złośliwy los, chociaŜ moja zona czasami twierdzi, Ŝe z Panem spędzam 
więcej czasu niŜ z nią i jak cos od niej chciałem, to mówiła – „to idź do swojego Kujawiaka” 
cokolwiek miałoby to znaczyć. Szanowni Państwo. Chciałbym z tego miejsca podziękować, 
poniewaŜ współpracownikom juŜ podziękowałem, chciałbym podziękować wszystkim Wam 
Drodzy Radni. Podziękować Wam, Ŝe potrafiliście znieść mimo róŜnic, które nas na samym 
początku dzieliły, ponad to skąd wyszliśmy, jak znaleźliśmy się tu gdzie się znaleźliśmy, i Ŝe 
razem potrafiliśmy rozpocząć pracę, pracę która zakończyła się tymi efektami, o których 
mówił tutaj Pan Przewodniczący. Powiem szczerze – ja przyszedłem do Samorządu  
i musiałem się  tego Samorządu szybko uczyć. Miałem dobrego nauczyciela, który mnie 
nieźle przegimnastykował w postaci Pana Przewodniczącego, a jednocześnie miałem 
wyrozumiałych partnerów w postaci właśnie Państwa. Krytykowaliście moje pomysły, ja 
krytykowałem Wasze ale nigdy nie wyszliśmy poza obręb dobrych obyczajów. Nie było  
w tym Ŝadnej złośliwości, przynajmniej z mojej strony ja takowych złośliwości się nie 
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dopatruję. Chciałbym w sposób szczególny tutaj radnym spod znaku „Przymierza” / teraz jest 
czas na to Ŝeby coś takiego powiedzieć/, którzy pomimo początkowego nastawienia z rezerwą 
do mnie/ ja równieŜ do Was odnosiłem się z rezerwą /, potrafiliśmy razem wypracować 
wspólna płaszczyznę porozumienia i mimo czasami zdecydowanego oporu grupki radnych, 
potrafiliśmy realizować wspólne zamierzenia. Potrafiliśmy te zamierzenia wspólnie pisać, 
wspólnie planować rozwój naszej gminy. Szanowni Państwo za to Wam bardzo serdecznie 
dziękuję.  Chciałbym z tego miejsca równieŜ podziękować wszystkim organizacjom, które 
działają na terenie naszej gminy. Szanowni Państwo, nie byłoby Ŝadnej porządnej imprezy 
gdyby nie Rady Sołeckie, gdyby nie niezastąpione Koła Gospodyń Wiejskich, przecieŜ bez 
tych Pan większość tych imprez w terenie, by się nie odbyła. Nie byłoby konkursu na 
najładniejsze balkony gdyby nie Samorząd Mieszkańców. Często z przekąsem Śmieja się 
ludzie z Pani Oli, Ŝe jest to Miejski Sołtys – tak pani Olu, to nie jest chyba nic uwłaczającego. 
Te podziękowania kieruje do wszystkich społeczników. Kieruję równieŜ podziękowania do 
wszystkich grup, które są tutaj mniej lub bardziej sformalizowane i w sposób szczególny do 
straŜaków, którzy są w naszej małej społeczności organizacją, która nie tyko chroni przed 
Ŝywiołami, ale jest organizacja która integruje pewne społeczności. Remiza StraŜacka jest 
miejscem rozwoju kulturalnego danych małych społeczności. My tu nie mamy basenów, 
teatrów, opery, musimy nasz wolny czas inaczej sobie wypełniać i za to chciałbym wszystkim 
straŜakom podziękować. Chciałbym podziękować równieŜ Organizacjom Kombatanckim, 
które z wielką przyjaznością odnosiły się do mnie i chyba do Pana Przewodniczącego 
równieŜ. Byliśmy zapraszani na wszystkie Wasze spotkania, na wszystkie Wasze imprezy –  
z tego miejsca w naszym wspólnym imieniu składamy podziękowania. Chciałbym 
podziękować równieŜ wszystkim współpracownikom z Biura Obsługi Oświaty 
Samorządowej. Panu Dyrektorowi Kuczerepie za to, Ŝe potrafił uŜyć takich argumentów, przy 
tej naszej często „mizerii” budŜetowej, które to argumentu pozwoliły jemu jednak na 
odnowienie substancji szkolnej w naszej gminie, a co za tym idzie mam nadzieję, Ŝe jest to 
jakiś przyczynek do tego, ze poziom nauczania /; o czym mówiliśmy/ drgnął i idzie w górę 
testy pokazują to jednoznacznie. Oczywiście w skali wieloletniej będziemy dalej oczekiwali 
następnej poprawy. Odnoszę się do tego dlatego, Ŝe to od nas zaleŜy między innymi to, czy 
nasze dzieci będą dobrze wykształcone i nie będą musiały za pracą jeździć na zachód. 
UwaŜam, ze tego powinniśmy uniknąć. Aby nasze dzieci miały prace i ta praca była godziwa, 
muszą być dobrze wykształcone. Chciałem tutaj z tego miejsca podziękować kolegom 
samorządowcom z ościennych gmin – panu Staroście Pawlinie, którzy jako starsi koledzy  
w sztuce samorządowej, udzielili i wielu cennych rad, które pozwoliły mi funkcjonować mi 
jak najlepiej potrafiłem, zgodnie z moim sumieniem. To oni często w takich kuluarowych 
rozmowach mówili mi „Ty Paweł zrób to tak, a to zrób inaczej, bo przepisy są takie”. Ja od 
nich czerpałem duŜo, duŜo wiedzy i za to Panie Starosto, i Koledzy samorządowi, składam 
Wam serdeczne podziękowania. Składam równieŜ podziękowania równieŜ wszystkim tym, 
których nie wymieniłem – nie jestem w stanie., bo praca w samorządzie, jak powiedział 
kiedyś Burmistrz Głomski, polega na tym, Ŝe kaŜdy dzień jest inny i spotyka się innych ludzi. 
Ja spotykałem w ciągu tych czterech lat na mojej drodze bardzo wiele ludzi i większość  
z nich, to byli ludzie ciekawi i ludzi godnych tego, by im podziękować – natomiast nie jestem 
w stanie ich wszystkich wymienić. Podejrzewam, Ŝe ta sesja trwałaby parę godzin dłuŜej.  
Z mojej strony chciałbym podziękować wszystkim Radnym, Wszystkim Państwu  
i w szczególny sposób moim współpracownikom takim najbliŜszym tj. Pani Sekretarz, Panu 
Skarbnikowi, jak równieŜ Kierownikom poszczególnych działów. Pani Iwonie Sikorskiej, 
która wniosła do naszego Urzędu pewnego rodzaju „nową jakość” pracy i postrzegania 
unijnych – one nie były juŜ pewną „kraina za górami, za lasami”, a stały się te środki unijne 
czymś za co moŜemy chwycić i z czego moŜemy skorzystać. Nie do przecenienia jest tutaj 
praca Pana Michała Bąka, który kiedy przejeŜdŜałem niekiedy dookoła Urzędu – jego 
samochód stał przed Urzędem – Pana Michała Baka, Pana Skarbnika. Drodzy Państwo, to jest 
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taka cięŜka, mrówcza praca, często połączona z niewdzięcznością ludzką, bo cechuje się ona 
duŜą moŜliwością popełnienia jakiegoś błędu. Panie Michale z tego miejsca chciałem Panu 
bardzo, bardzo podziękować. Szanowni Państwo, cóŜ by była warta nasza praca, gdyby nie 
opinie prawne naszego Radcy Prawnego, który się uśmiecha w tej chwili i mimo niekiedy 
jakiś niesnasek miedzy Radnymi, miedzy Panem, miedzy mną – to się zdarza, Pana opinie 
były nie zawsze takie jak byśmy chcieli, ale rozumiemy Dura lex, set lex – twarde prawo, ale 
prawo, a Pan stał na straŜy Ŝeby to prawo było zawsze przestrzegane. Za to Panu równieŜ 
dziękuję. Dziękuję Państwu, Ŝe wysłuchaliście mojej trochę przydługa przemowę – Dziękuję 
bardzo.” 
   
W dalszej kolejności głos zabierali zaproszeni Goście m. in. – Starosta Powiatu 
Sępoleńskiego p. Henryk Pawlina,  Prezes Koła Związku Kombatantów Rzeczypospolitej 
Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych w Więcborku - Józef Białkowski, 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Mroziński, Przewodniczący Zarządu 
Rejonowego Polskiego Związku Emerytów i Rencistów - Kazimierz Buława, Dyrektor Biura 
Obsługi Oświaty Samorządowej – p. Waldemar Kuczerepa, Prezes Zarządu Oddziału 
Związku Nauczycielstwa Polskiego w Więcborku - Ewa Pirzgalska, Dyrektor NZOZ 
„Provita” w Więcborku – p. Tomasz Mesjasz, Prezes Zarządu LKS „Sokół” – p. Roman 
Wegner,  Przewodniczący Oddziałowej Komisji Rewizyjnej ZNP w Więcborku - Władysław 
Borowski 
 
W części tej równieŜ Przewodniczący Rady Miejskiej wręczył Radnym, Skarbnikowi Gminy 
oraz Burmistrzowi Więcborka  okolicznościowe podziękowania, a Burmistrz przekazał 
takowe obecnym na sesji Sołtysom, i Przewodniczącej Kół Gospodyń Wiejskich.  
  
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej trzeciej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

                                                                                    /-/   mgr inŜ. Józef Kujawiak 
  


